
MADUNICE  15. MARCA 2016

XXVI. snem ZMO región JE Jaslovské Bohunice                

  XXV. snem ZMO, región JE Jaslovské Bohunice sa konal 15. marca 
2015 v KD Madunice. Bol prvým snemom po komunálnych voľbách 
2014, a preto dôležitým bodom programu bola voľba nových orgánov 
združenia. Zúčastnilo sa na ňom 123 delegátov, 77,4 % členskej zák-
ladne. Pracovné predsedníctvo tvorili (zľava): Ing. Púčik, Ružindol, 
JUDr. Bročka, Trnava, Ing. Cicutto, Piešťany, Bc. Zachar, Dechtice, 
Mgr. Sagan, Cífer. Foto: archív ZMO

  Delegáti XXV. snemu zvolili nové orgány združenia: predsedu, radu a kon-
trolnú komisiu, prijali programové zameranie a schválili rozpočet na rok 
2015. Pozvanie na snem tradične prijali zástupcovia energetiky: SE, a. s., 
JAVYS, a. s., JESS, a. s., zástupcovia štátnej správy, TTSK, NKÚ. 

Samospráva štartuje 
ďalšie štvrťstoročie

Od prijatia Zákona o Obec-
nom zriadení č. 369/1990 Zb. 
uplynulo v minulom roku štvrť-
storočie. Rok 2015 sa preto nie-
sol v znamení osláv 25 rokov 
existencii samosprávy na Slo-
vensku a tiež 25 rokov činnosti 
ZMO, región JE Jaslovské Bo-
hunice, nakoľko práve pred pár 
dňami, presne 4. marca, „sme 
oslávili svoje narodeniny“. 

Ustanovujúca schôdza, vtedy Regionálneho Združenia 
miest a obcí Slovenska – región Jaslovské Bohunice, sa 
konala 4.3.1991 v Drahovciach, na základe ktorej bolo zdru-
ženie zaregistrované Ministerstvom vnútra SR v zmysle zá-
kona č. 83/1990 Zb. o združovaní občanov v z. n. p. V zmys-
le uznesenia XII. snemu združenia konaného 5.3.2002 bola 
3.6.2002 vykonaná zmena stanov, ktorou sa zaviedol nový 
názov ZMO, región JE Jaslovské Bohunice. 

Združenie má za sebou dvadsaťpäť rokov činnosti. Vy-
profilovalo sa na jedno z najväčších a najaktívnejších regio-
nálnych združení v rámci Združenia miest a obcí Slovenska. 
Samospráva bola vždy oporou občanov, pracovala na tom, 
aby zlepšovala život jej obyvateľov, podporovala súdržnosť 
obcí a miest, ktorá je základom dobrého výsledku. Združenie 
vytváralo priestor na efektívnu komunikáciu s našimi partner-
mi, ktorými sú prevádzkovatelia jadrových zariadení v regió-
ne, Trnavský samosprávny kraj, štátna správa a ďalšie inšti-
túcie. Presadzovalo všestranný rozvoj miestnych samospráv 
v súlade s potrebami regiónu a jej členov, podporovalo rast 
odbornosti zamestnancov a volených predstaviteľov miest 
a obcí, vytváralo podmienky pre spoluprácu, priestor na 
stretnutia zástupcov obcí a miest, kolegov i priateľov. 

Želám združeniu a jeho členom do ďalších rokov veľa 
energie, nápadov v prospech rozvoja regiónu, nadšenia 
pri plnení stanovených cieľov.

 Ing. VLADIMÍR PÚČIK, 
 predseda ZMO, región JE Jaslovské Bohunice

SLOVO NA ÚVOD
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Rok 2015 sa niesol i v znamení osláv 
dvadsiatich piatich rokov existencie samo-
správy na Slovensku a dvadsiatich piatich 
rokov činnosti ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice. Súčasne to bol prvý rok po ko-
munálnych voľbách, v ktorých sa v rámci 
združenia vymenilo 50 starostov a primáto-
rov. Tvorí to cca 32 % členov (počet členov 
159, z toho je 27 % starostiek/primátoriek 
a 73 % starostov/primátorov, z počtu člen-
ských miest 6 počet mužov a žien 50:50). 
Takže to bol i rok nadväzovania nových 
kontaktov a zoznamovania sa s kolegami, 
pre mnohých i spoznávanie samosprávy 
a jej „zákonitostí“.

Výsledkami snahy samospráv zastrešených 
ZMOS, rokovaní a jasných cieľov je napríklad 
zvýšenie podielu na výnose dane z príjmu fy-
zických osôb platné od 1. januára 2016. Nove-
la zákona o rozpočtovom určení výnosu dane 
z príjmov územnej samospráve zvýšila podiel 
na výnose dane z príjmu fyzických osôb pre 
mestá a obce zo 68, 5 % na 70 %. Znamená to 
navýšenie oproti roku 2015 o 131, 8 mil. eur, čo 
je nárast o 9, 1 %, na úroveň 1 573, 8 mil. eur. 
Novela zákona o verejnom obstarávaní zvýši-
la pôvodnú výšku limitu 1 000 eur na čiastku 
5 000 eur pre podlimitné zákazky na dodanie 
tovaru bežne dostupného na trhu, okrem po-
travín, uskutočnenie stavebných prác alebo 
poskytnutie služieb bežne dostupných na trhu 
pre verejných obstarávateľov iných ako Slo-
venská republika. Schválením novely zákona 
o právnom postavení a platových pomeroch 
primátorov miest a starostov obcí sa zrušila 
každoročná povinnosť schvaľovať platy štatu-
tárnych predstaviteľov miest a obcí v zastupi-
teľstvách. Štatutári miest a obcí majú po no-
vom nielen rovnaký nárok na dovolenku, ale 
z ich platu bude tvorený sociálny fond, ktorý 
budú môcť využívať na stravovanie a na účely 
ako ostatní zamestnanci.

Počet členov združenia, t. j. obcí a miest 
v pásme 30 km od Atómovej elektrárne Bo-
hunice, bol 159, počet členov RVC 133. Člen-
ská základňa je stabilizovaná. 

XXV. snem zvolil na svojom rokova-
ní 17.3.2015 nové orgány združenia. Radu 
v zmysle platných stanov tvorí 18 členov: Ing. 
Vladimír Púčik, predseda, Ružindol, JUDr. 
Peter Bročka, LL.M., podpredseda, Trnava, 
Mgr. Maroš Sagan, PhD., podpredseda, Cí-
fer, Ladislav Bohačík, Pečeňady, Rudolf Bra-
niša, Dlhá, Dušan Daloš, Rakovice, Marta 

Genčúrová, Trstín, Pavol Johanes, Kátlovce, 
Ing. Miroslav Kollár, Hlohovec, Ing. arch. Pa-
vol Kováč, Biely Kostol, Božena Krajčovičová, 
Jaslovské Bohunice, Mgr. Gilbert Liška, Veľké 
Kostoľany, Ľubomíra Ondrejková, Ardanovce, 
RNDr. Jozef Petušík, Dolný Lopašov, Ing. Ro-
man Súkeník, Zemianske Sady, Miloš Tamaj-
ka, M.B.A., Piešťany, Vladimír Vőrős, Lúka, 
Bc. Karol Zachar, Dechtice. Rokovanie rady 
sa uskutočnilo 5-krát, z toho v novom zlože-
ní 4-krát s priemernou účasťou 75 %. Prvé 
rokovanie novozvolenej rady sa konalo hneď 
po skončení snemu 17.3.2015 v Maduniciach. 
Prvé riadne rokovanie 13.5.2015 v Ružindole, 
ďalšie rokovania (27.8. a 24.11.2015) sa po 
dohode s primátorom mesta Trnava už konajú 
v priestoroch rokovacej miestnosti mestskej 
rady na radnici v Trnave. 

Kontrolná komisia v novom zložení Ing. Eva 
Hanusová, predsedníčka, Vinohrady n. V., Mgr. 
Eva Kukučková, Horné Otrokovce, Ing. Teofil 
Mihalovič, Dolná Krupá, sa stretla 12.8.2015 na 
kontrolu dokladov za 1. polrok 2015 (kontrola 
roka 2015 sa uskutočnila 9.2.2016).

Zástupcovia združenia pôsobia i v orgá-
noch Združenia miest a obcí Slovenska, a to 
ako členovia predsedníctva: Ing. Púčik, Ru-
žindol, M. Tamajka, Piešťany, ktorí sú súčas-
ne i členmi Rady ZMOS s ďalšími kolegami: 
Ing. Sagan PhD., Cífer, Ing. Súkeník, Zemian-
ske Sady, JUDr. Bročka, Trnava. Zastúpenie 
v sekciách za ZMO: Ing. Púčik – Sekcia škol-
stva, mládeže, športu a vzdelávania, M. Ta-
majka – Sekcia regionálneho rozvoja, cestov-
ného ruchu a kúpeľníctva, Mgr. Liška – Sekcia 
dopravy, výstavby, hospodárstva a energetiky, 
Ing. Súkeník – Sekcia finančná a informatiky. 
Mgr. Sagan – Sekcia verejnej správy. 

V rámci spolupráce s Trnavským samo-
správnym krajom sme nominovali zástupcov 
do pracovných skupín pripravovaného PHSR 

Rok nadväzovania nových kontaktov
VYHODNOTENIE ČINNOSTI ZMO, REGIÓN JE JASLOVSKÉ BOHUNICE ZA ROK 2015

  Rokovanie rady 27.8.2015 v zasadačke mestskej rady na radnici v Trnave, kde bola 
prezentovaná Ing. Červenákom, generálnym riaditeľom JESS, a. s. a Ing. Vavruškom 
Správa o hodnotení vplyvov projektu nového jadrového zdroja v lokalite Bohunice na 
životné prostredie. Rada sa zaoberala i vyhodnotením 1. polroku 2015, schválila úpravy 
rozpočtu, zobrala na vedomie informácie z Predsedníctva a Rady ZMOS, riešila prípravu 
podujatí k 25. výročiu samosprávy, ktoré sa realizovali na jeseň.

  Rokovanie Rady ZMO, región JE J. Bohunice v Ružindole 13.5.2015. Boli prerokované 
závery XXV. snemu, schválená výročná správa za rok 2014, rada menovala člena hos-
podárstva, dopravy a energetiky sekcie ZMO, zobrala na vedomie informácie riaditeľa 
odboru regionálneho rozvoja TTSK JUDr. Turanského.
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TTSK 2016 – 2020 nasledovne: environmen-
tálna: RNDr. Petušík, Dolný Lopašov, sociál-
na: Marta Genčúrová, Trstín, hospodárska: 
Ing. Radošinský, Chtelnica. 

Zastúpenie v Rade partnerstva pre RIUS 
TTSK 2014 – 2020: Mgr. Sagan, PhD., Cífer. 

Členovia Výboru pre otázky zamestnanos-
ti pri Úrade práce, sociálnych vecí a rodiny za 
okres Hlohovec: Mgr. Kavuliaková, Leopoldov, 
okres Trnava Ing. Púčik, Ružindol, R. Baroš, 
Zavar, okres Piešťany D. Daloš, Rakovice, 
okres Galanta Ing. Súkeník, Zemianske Sady. 

Jadrová energetika
Občianska informačná komisia Bohuni-

ce, ktorá má 16 členov, bola vytvorená za 
účelom zlepšenia informovanosti verejnosti 
regiónu tvoreného oblasťou ohrozenia jad-
rovými zariadeniami v lokalite Jaslovské 
Bohunice. Pracuje v zmysle stanoveného 
plánu činnosti a pravidelne pripravuje akti-
vity v súlade so štatútom (bližšie v článku 
Prioritou stále jadrová bezpečnosť). 

Téme jadrovej energetiky sme venova-
li značnú pozornosť aj v uplynulom roku. 
V marci sme na ministerstvo životného pros-
tredia poslali stanovisko k správe o hodnote-
ní v zmysle zákona NR SR č. 24/2006 Z. z. 
o posudzovaní vplyvov na životné prostre-
die v znení neskorších predpisov k pripra-
vovanej správe o hodnotení projektu Dobu-
dovanie skladovacej kapacity medziskladu 
vyhoretého jadrového paliva v lokalite Jaslov-
ské Bohunice. Účelom posudzovanej činnosti 
bolo rozšírenie skladovacej kapacity súčasné-
ho Medziskladu vyhoretého jadrového paliva, 

objekt 840 (ďalej MSVP) vo vlastníctve spo-
ločnosti JAVYS, a. s., o minimálne 18 600 pa-
livových kaziet na dve etapy, pričom v prvej 
etape bude rozšírená skladovacia kapacita 
o minimálne 10 100 ks a v druhej etape o mi-
nimálne o 8 500 ks palivových kaziet vyhore-
tého jadrového paliva. Súhlasili sme s odporú-
čaným variantom č.3: Rozšírenie skladovacej 
kapacity VJP suchým spôsobom skladovania 
so stavebným prepojením so súčasnou budo-
vou MSVP s použitím skladovacích kontajne-
rov (kanistrov) pre maximálne 85 ks umiestne-
ných do železobetónových skladovacích mo-

dulov skladu VJP, ktorý bol vybraný na zák-
lade kritérií – tvorba RAO, vplyv na radiačnú 
záťaž, nároky na energie a suroviny, vplyv na 
ŽP, investičné náklady, energetická bezpeč-
nosť a stabilita. Naše stanovisko podporu-
je nielen doterajšia funkčnosť a bezpečnosť 
skladovania VJP v MSVP v lokalite Jaslov-
ské Bohunice, ale aj výber vyspelej technoló-
gie skladovania VJP, ktorej rôzne licencova-
né skladovacie systémy sa stále viacej budujú 
na európskom ako aj americkom kontinente. 
Pripravované dobudovanie skladovacích ka-
pacít umožní postupné premiestnenie inven-

táru z mokrého skladovania v MSVP do su-
chého skladu VJP pri MSVP. Zo strategického 
a bezpečnostného pohľadu je výhodnejšie, 
aby bolo VJP pred jeho konečným uložením 
(v hlbinnom úložisku) alebo transportom na 
prepracovanie sústredené na jednej lokalite 
a aj vzájomná súvislosť s ostatnými prevádz-
kami spracovania a úpravy RAO, existujúca 
infraštruktúra a existencia rozsiahleho a kom-
plexného monitorovacieho systému podporuje 
tento postup. Významným faktorom pre loka-
litu Jaslovské Bohunice je aj plánované vybu-
dovanie nového jadrového zdroja. Stanovis-

ko ZMO sme podmienili: doriešiť legislatívne 
otázky uvádzané v úvodnej časti nášho stano-
viska, dodržať všetky bezpečnostné aspekty 
počas výstavby a prevádzky jadrového zaria-
denia, preskúmanie podložia kvôli seizmickým 
javom, pravidelne monitorovať pôdu, povrcho-
vú a podzemnú vodu na prítomnosť RA látok, 
zabezpečiť ochranu obyvateľstva a životného 
prostredia pravidelným monitorovaním pred 
rádioaktívnym žiarením, vzhľadom na budú-
cu výstavbu a rozšírenie skladovacej kapacity 
VJP zaviazať prevádzkovateľa k spolupráci na 
finančnom spolupodieľaní sa na environmen-
tálnych projektoch obcí v regióne JE Jaslov-
ské Bohunice.

O likvidácii RAO
V marci sa zástupca ZMO Mgr. Liška, pred-

seda OIK Bohunice, zúčastnil spolu so zás-
tupcom ZMOS na rozporovom konaní k ná-
vrhu Vnútroštátnej politiky a Vnútroštátneho 
programu nakladania s vyhoretým palivom 
a RAO v SR ako aktualizácii strategického do-
kumentu Stratégia záverečnej časti mierového 
využívania jadrovej energetiky v SR. K tomuto 
materiálu sme dávali prostredníctvom ZMOS 
pripomienky v decembri 2014, kde sme poža-
dovali, aby sa Slovenská republika – štát za-
oberala len likvidáciou RAO pochádzajúcich 
výlučne zo Slovenska. Ide hlavne o spraco-
vanie rádioaktívnych odpadov v bohunickom 
spracovateľskom centre na linkách spracujú-
cich kvapalné, plynné a pevné RAO. Žiadali 
sme prijať zákon o spoplatnení RAO tak, ako 
ho predložil ZMOS, z dôvodu kompenzácie za 
jeho uloženie v katastroch obcí, ktoré sú úlo-
žiskom alebo skladom RAO dotknuté. Poža-
dovali sme hľadať efektívnejšie možnosti vý-
stavby hlbinného úložiska RAO, aby sa tak 
zlepšili podmienky v oblastiach krajiny, kde sa 
uložený odpad nachádza v súčasnosti. 

V máji sme prostredníctvom OIK Bohunice 
pripravili seminár Budúcnosť jadrovoenerge-
tickej lokality Jaslovské Bohunice, ktorý bol ur-
čený predstaviteľom obcí, občanom regiónu. 
Seminár sa uskutočnil za účasti odborníkov 
v danej problematike z Ministerstva hospodár-
stva SR, Úradu jadrového dozoru SR, Sloven-
ské elektrárne, a. s., JAVYS, a. s., JESS, a. s.

V júni bolo doručené oznámenie o zača-
tí stavebného konania Integrálny sklad RAO 
v lokalite Bohunice, v júli oznámenie o predĺ-
žení stavebného konania a v auguste rozhod-
nutie č. 489/2015 o povolení stavby. 

  Členovia OIK Bohunice na návšteve informačného centra JE Temelín

  Pracovné stretnutie starostov a primátorov regiónu sa uskutočnilo na Podbanskom 
v termíne 19. – 21.10.2015. Zúčastnilo sa na ňom cca 90 predstaviteľov obcí a miest.
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Nová jadrová elektráreň
Koncom septembra bolo na MŽP SR zasla-

né stanovisko k správe o hodnotení projektu 
Nový jadrový zdroj v lokalite Jaslovské Bohuni-
ce. V jadrovom zariadení Jaslovské Bohunice 
(ďalej EBO) sú v súčasnosti umiestnené od-
stavené jadrové elektrárne A1 a V1 a funkčná 
elektráreň V2 so zázemím, vrátane prevádzok 
JAVYS, a. s. (medzisklad vyhoretého jadro-
vého paliva a technológie pre spracovanie 
a úpravu rádioaktívnych materiálov). Do toh-
to areálu sa navrhuje umiestniť nová jadrová 
elektráreň (NJZ) s jedným reaktorom a výko-
nom do 1700 MWe. Výstavba sa predpokla-
dá v rokoch 2021 – 2027, trvanie prevádzky 
60 rokov. Jadrové palivo bude dovážané po 
železnici alebo po ceste, skladované v zá-
sobníkoch alebo bazénoch vyhoretého paliva 
a vymieňané vo frekvencii 12, 18 alebo 24 me-
siacov. Vyhoreté palivo bude skladované v ba-
zéne s kapacitou 10 rokov. Rádioaktívne od-
pady (RAO) z prevádzky (okrem vyhoretého 
paliva) budú v troch skupenstvách: plynné 
– z odplyňovania chladiva primárneho okru-
hu, kvapalné – z čistenia chladiva primárneho 
okruhu na filtroch a iontomeničoch, z práčovní 
kontaminovaných odevov, spŕch a pod., pev-
né – rádioaktívne filtre, súčiastky pri údržbe, 
materiály z kontrolovaného pásma. Naklada-
nie s RAO bude riešené v rámci celého areálu 
EBO, s využitím Republikového úložiska RAO 
v Mochovciach.

Dotknuté územie predstavuje 19 obcí troch 
okresov (Hlohovec, Piešťany, Trnava). Sú to 
obce do vzdialenosti 5 km od navrhovanej čin-
nosti NJZ (10 obcí) a obce, ktorými budú pre-
chádzať trasy koridorov technickej infraštruk-
túry NJZ (navyše 9 obcí). 

Na základe dôkladnej analýzy predloženej 
správy o hodnotení vplyvov navrhovanej čin-
nosti na životné prostredie sme konštatovali, že 
počas výstavby a prevádzky NJZ sa nepreuká-
zala možnosť chemickej kontaminácie ovzdu-
šia, vody a pôdy, ktorá by predstavovala riziko 
pre verejné zdravie. Zvýšené hodnoty jemných 
prachových častíc v ovzduší v súčasnosti sú 
pravdepodobne spôsobené poľnohospodár-

skou činnosťou. Z hľadiska fyzikálnych fakto-
rov bude výstavba a prevádzka zdrojom hluku, 
ktorý však nebude prekračovať prípustné hod-
noty. Problémom je súčasné vysoké pozadie 
dopravného hluku v dotknutých obciach.

Analýza možných vplyvov ionizujúceho žia-
renia ani za predpokladu najvyšších možných 
ročných a celoživotných hodnôt (pri prakticky 
nereálnej maximálnej expozícii) nepreukáza-
la zdravotné riziká. Psychologické vplyvy sa 
v danej lokalite nepredpokladajú negatívne, 
sociologické vplyvy sa naopak javia ako po-
zitívne. Zhodnotením zdravotných rizík a vply-
vov na zdravie obyvateľov v okolí NJZ počas 
jeho prípravy, výstavby a prevádzky (pri za-
počítaní kumulatívneho efektu) nebol zistený 
vplyv na verejné zdravie ani neprípustné ne-
gatívne ovplyvnenie obytného prostredia v pri-
ľahlom obytnom území.

Vzhľadom na rozsah a environmentálnu 
závažnosť činnosti sme odporučili počas 
prípravy a výstavby NJZ vykonávať opatre-

nia proti zvýšeniu záťaže ovzdušia pracho-
vými časticami, riešiť prístupové cesty s mi-
nimalizovaním dopadu dopravy na obytnú 
zástavbu (hluk, znečisťovanie ovzdušia), 
komunikovať s dotknutými obcami a obyva-

teľmi v okolí prevádzky počas prípravy, vý-
stavby i počas prevádzky NJZ, poskytovať 
informácie o ovplyvňovaní životného pros-
tredia, operatívne reagovať na podnety 
a dotazy, monitorovať a pravidelne vyhod-
nocovať úmrtnosť na nádorové ochorenia 
u obyvateľov v okolitých obciach. 

Z hľadiska súčasného stavu prostredia, 
nezávisle na realizácii NJZ, sa javí ako po-
trebné: zvážiť riešenie protihlukovej ochrany 
obytnej zástavby okolitých obcí pred doprav-
ným hlukom v súčasnosti (obchvaty, bariéry, 
výsadba zelene v obciach s výhľadom na 
NJZ, úprava povrchov vozoviek, protihluko-
vé okná a pod.), bez vzťahu k realizácii NJZ. 
Preveriť a sledovať koncentrácie jemných 
prachových častíc, najmä PM2,5, v prípade 
potreby analyzovať príčiny zvýšených kon-
centrácií a navrhovať opatrenia.

V stanovisku sme ďalej požadovali, aby 
v oblasti ohrozenia boli nainštalované me-
racie zariadenia, ktoré budú monitorovať 
ovzdušie, a v prípade kontaminácie rádioak-
tívnymi látkami, bude toto zariadenie vydávať 
zvukový signál ako upozornenie občanov ži-
júcich v blízkosti zariadenia a bude spolupra-
covať so systémom VARVYR, ktorý je v sú-
časnosti prevádzkovaný. Raz ročne vykonať 
kontrolu vody v studni v každej obci v oblasti 
ohrozenia na prítomnosť rádioaktívnych prv-
kov. Pri použití moderného a výkonného jad-
rového zdroja nesmie byť jediným kritériom 
inštalovaný elektrický výkon. Ako jediné kri-
térium požadujeme bezpečnosť jadrového 
zdroja. Výroba elektrickej energie a jej množ-
stvo nesmie byť prvoradé. Jadrová bezpeč-
nosť a ekológia musia byť nadradené nad 
akékoľvek finančné záujmy majiteľa a pre-
vádzkovateľa. Súčasne sa 23.9.2015 usku-
točnilo vo Veľkých Kostoľanoch spoločné ve-
rejné prerokovania k danej problematike. 

V decembri bolo doručené záverečné sta-
novisko – vyraďovanie jadrovej elektrárne 
A1 III. etapa a IV. etapa. 

O všetkých materiáloch zaslaných na kan-
celáriu ZMO týkajúcich sa jadrovej energetiky, 
ku ktorým bolo potrebné spracovať stanovisko, 
resp. nám boli dané na vedomie, sme všetkých 
členov združenia včas informovali i so zasla-
ním podkladov, resp. odkazom na web stránky, 

  Podbanské 19.10.2015. Účastníci si vypočuli prezentácie firiem ENVI-Pack k novému 
zákonu o odpadoch. Firma ErasData-Pro, s. r. o., predstavila produkt Smartmap – nový 
koncept pre integráciu agendových údajov obce a interaktívne mapy. Uskutočnila sa 
dynamická diskusia k novelám zákonov, príprave rozpočtov na ďalšie obdobie, VZN 
a iné aktuálne témy.

  Zahraničná pracovná cesta ZMO do Španielska sa uskutočnila 9. – 13. júna 2015. Na 
fotografii účastníci pred budovou radnice v Madride 10. júna.
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kde boli materiály zverejnené a tiež s určením 
termínov, do ktorých bolo možné poslať prípad-
né pripomienky. Zaslané pripomienky boli za-
pracované do stanoviska ZMO. 

Zákon o zodpovednosti 
za jadrovú škodu
Naďalej sme členmi Medzirezortnej pra-

covnej skupiny na riešenie občianskoprávnej 
zodpovednosti za jadrovú škodu (Mgr. Liška, 
predseda OIK Bohunice), ktorá vznikla v roku 
2007 na Úrade jadrového dozoru SR. Od 
roku 2013 komisia intenzívne pracovala na 
návrhu samostatného zákona, ktorý by mal 
dotvárať právny rámec uceleného jadrového 
práva. V máji 2014 sme návrh zákona pripo-
mienkovali, v októbri 2014 sme sa zúčastnili 
spoločne so ZMOS na medzirezortnom pri-
pomienkovom konaní (o čom sme informo-
vali priebežne a tiež na vlaňajšom sneme). 
Zákon o občianskoprávnej zodpovednosti za 
jadrovú škodu a jej finančnom krytí a o zme-
ne a doplnení niektorých zákonov bol prija-
tý uznesením NR SR 19.3.2015 pod číslom 
54/2015 Z. z. s účinnosťou od 30.3.2015, 
s výnimkou článkov I, III, IV, ktoré nado-
budli účinnosť 1.1.2016. Zákon predstavil 
a jednotlivé jeho časti vysvetlil JUDr. Pospí-
šil z ÚJD SR i v rámci seminára 27.5.2015, 
ktorý pripravila OIK Bohunice a možnosť 
zúčastniť sa na ňom mali nielen starostovia 
a primátori, ale i poslanci OZ a obyvatelia re-
giónu. Medzirezortná pracovná skupina sa 
na svojich rokovaniach zaoberá aplikáciou 
zákona do praxe, vrátane vyhlášky ÚJD č. 
150/2015 a povinnosťami prevádzkovate-
ľov jadrových zariadení. Ťažiskovými téma-
mi na najbližších rokovaniach budú poznatky 
z praktického uplatňovania nového zákona, 
limity zodpovednosti, účasť štátu na krytí 
zodpovednosti, terorizmus. 

K plánovaným projektom organizovali pra-
covné stretnutia, prezentácie osobitne i pre-
vádzkovatelia JZ, na ktoré ste boli priebežne 
pozvaní a mali ste možnosť diskutovať k da-
ným témam. 

V zmysle Zákona č. 211/2000 Z. z. v z. n. p. 
sme v máji žiadali MH SR, Štátny fond likvidá-
cie jadrovoenergetických zariadení, nakladanie 
s vyhoreným jadrovým palivom a RAO o sprí-
stupnenie informácií týkajúcich sa fondu.

Otázka č.1: Stav finančných prostriedkov 
k 31.12.2014. Otázka č. 2: V akom objeme 
sa tvoril fond, ktorými subjektmi za obdobie 
rokov 2010 – 2014. Otázka č. 3: Na aké úče-
ly a v akej výške boli použité finančné pros-
triedky fondu za obdobie rokov 2010 – 2014. 
Nakoľko sme nedostali odpoveď v plnom 
rozsahu, žiadosť s upozornením na § 7, 
ods. (2) infozákona sme opakovane zaslali 
v septembri. V stanovej lehote nám bola za-
slaná odpoveď (údaje sú k dispozícii v kan-
celárii ZMO). 

Legislatíva
Počas roka 2015 sme spracovali podnety 

k viacerým zmenám zákonov i v písomnej 
forme, súčasne však zástupcovia ZMO na 
rokovaniach Predsedníctva a Rady ZMOS 
pripomienkujú materiály, predkladajú ďal-
šie návrhy i ústne priamo na mieste, vy-
svetľujú aplikačné problémy mnohých le-
gislatívnych opatrení v praxi. 

V prospech zamestnanosti
Spracovali sme stanovisko k problematike 

služieb zamestnanosti a aktívne opatrenia na 
trhu práce. V našich pripomienkach, ktoré vy-
chádzali z praxe samospráv, sme žiadali pre-
dovšetkým: 
  Umožniť pracovať tým nezamestnaným, 

ktorí majú o prácu záujem (s možnosťou 
aj opakovane, resp. pokračovaním v rám-
ci jedného projektu). 

  Rozpočtovať reálne viac finančných pros-
triedkov na aktívnu politiku trhu práce, zvý-
razniť v zákone rozdiel verejnej práce pre 
obce/štát a pre súkromný sektor, oklieštiť 
podmienku dlhodobo nezamestnaných 
(rozdiely v rámci SR, čo spôsobuje pri ná-
rodných projektoch, že vyhovujú len regió-
nom východného Slovenska), zvýšiť kon-
trolu u dlhodobo nezamestnaných, ktorí 
často vykonávajú „čiernu prácu“. 

  Navýšiť kompetenciu zamestnancov 
ÚPSVaR pri podozrení uchádzača o za-
mestnanie na alkohol, a to oprávnením 
vykonania dychovej skúšky bez možnos-
ti odmietnutia (pozitívny výsledok = dô-
vod na vyradenie z evidencie). Rovnaké 
oprávnenie na vykonanie dychovej skúšky 
by mal mať starosta, resp. ním poverená 
osoba (nakoľko starosta ako štatutár je 
následne zodpovedný za zamestnancov).

  Zaviesť možnosť okrem nákupu osob-
ných ochranných pracovných pomôcok 
aj nákup a refundáciu náradia, strojov 
(kosenie, orezávanie, údržba majetku 
a pod.) i s možnosť nákupu na splátky. 
Nevyhovujúce je dokladovanie pracov-
ných pomôcok a náradia, čo často ve-
die k zbytočným nákupom, len aby sa 

  V Madride si účastníci pracovnej cesty pozreli i najvýznamnejšie pamiatky tohto krásne-
ho mesta. Na fotografii pred kráľovským palácom, oficiálnym sídlom španielskeho kráľa 
(postavenom v barokovom štýle).

  Úložisko rádioaktívnych odpadov El Cabril na juhu Španielska. Bolo projektované spo-
ločnosťou Westinghouse Electric Spain, vtedy pôsobiacou pod názvom INITEC Nuclear, 
v 80-tych rokoch minulého storočia. Nízko a stredne rádioaktívny odpad zo španielskych 
jadrových elektrární začalo zariadenie prijímať v roku 1992. Španielsko má celkom osem 
jadrových elektrární s maximálnou kapacitou 7 700 MW. Na celkovej produkcii elektriny 
v Španielsku sa podieľa asi 21 %. Kapacita najstaršej španielskej elektrárne Garona je 
približne 460 MW. To je menej než jedno percento z celkovej kapacity produkcie elektriny 
v Španielsku.
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nejaké prostriedky vydokladovali. Obce 
by mali mať možnosť rozhodnúť sa, čo 
je pre ne potrebné a dôležité v otázke 
ochranných pracovných pomôcok a i. 
Aktuálny stav je nevyhovujúci, obciam 
sa vnucuje niekedy nevyhovujúce ob-
lečenie (ktoré sa nedá vymeniť), ale-
bo náradie, ktoré sa zbytočne hromadí 
a nevyužíva. 

  Odpracovanie určeného počtu hodín 
povinne, nie na dobrovoľnom súhla-
se (aktuálne platí, že ten, kto odmiet-
ne, príspevok mu zostáva a situácia sa 
vlastne nerieši). Navýšiť počet hodín 
potrebných odpracovať § 10, 12, napr. 
každý deň 4 hodiny, pre každého rov-
nako, (aktuálne sú rôzne režimy, čo je 
náročné na kontrolu). 

  Odstrániť podmienku „dlhodobá neza-
me stnanosť“, nakoľko v praxi nie je vo 
väčšine prípadov skoro žiadny výber 
z tejto skupiny (nemajú záujem praco-
vať). 

  Umožniť pracovať aj nezamestnaným 
s kratšou evidenciou na ÚPSVaR, nakoľko 
záujem o prácu majú v oveľa väčšej miere. 

Miestne dane a poplatky
Pripomienky k návrhu zákona č. 582/2004 Z. 

z. o miestnych daniach a poplatku za komunál-
ny odpad, kde sme požadovali okrem iných 
ako zásadnú pripomienku zapracovať: § 10, 
ods. 1), písm. e) predmetom dane zo stavieb 
sú stavby na území SR, medzi ktoré zákon 
začleňuje okrem iného aj priemyselné stavby 
a stavby slúžiace energetike. Predmetné stav-
by chladiacich veží v jadrovoenergetickom 
komplexe Jaslovské Bohunice (prevádzkova-
telia JAVYS, a. s. a SE – ENEL, a. s.) spĺňajú 
túto zákonnú podmienku. V § 10, ktorý pojed-
náva o predmete dane, bod e) doplniť k vyme-
novaným stavbám aj stavby: chladiace veže, 
nakoľko predmetné stavby chladiacich veží 
zodpovedajú zákonom stanovenej definícii 
predmetu dane zo stavieb podľa ustanovenia 
§ 10, ods. 2), prvej vety zákona v nadväznosti 
na ustanovenie § 12, ods. 4), prvej vety zá-
kona, a preto sú predmetom dane zo stavieb 
(daňovníci si výklad vysvetľujú inak a odmie-
tajú platiť uvedenú daň a platia len daň z po-
zemkov, čo je zanedbateľná suma). 

Platové podmienky starostov
Zákon č. 377/2015 Z. z. z 20.11.2015 účinný 

od 1.1.2016, ktorým sa mení a dopĺňa zákon 
č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a pla-
tových pomeroch starostov obcí a primátorov 
miest v z. n. p., síce vyriešil veľkú časť našich 
pripomienok – upravil sa § 2, dovolenka sta-
rostu, a doplnil sa o tvorbu a čerpanie sociál-
neho fondu. § 4 sa zmenil a vypustila sa pod-
mienka prerokovať opätovne raz ročne plat. 
Naďalej však v zákone absentuje štandard-
ný prvok motivácie starostu (ktorá v zákona 
už v minulosti bola). Stále platí jednotná výš-
ku odstupného, ktorá vo vzťahu k rozličnému 
trvaniu výkonu funkcie vytvára v konečnom 
dôsledku veľmi nespravodlivé dôsledky. Pre 
vznik nároku na odstupné stačí, ak starosta 
vykonáva funkciu dlhšie ako šesť mesiacov 
a odstupné je stanovené v jednotnej výške 
(trojnásobkom priemerného mesačného pla-

tu) rovnako pre starostu, ktorý funkciu vykoná-
val viac funkčných období.

Nakladanie s odpadom
K novému zákonu č. 79/2015 Z. z. o od-

padoch, ktorý nadobúda účinnosť 1.1.2016, 
okrem čl. I § 13 písm. e) šiesteho bodu, § 
14 ods. 1 písm. j) a čl. V prvého a druhého 
bodu, ktoré nadobúdajú účinnosť 1.7.2016, 
a čl. I § 83 ods. 3 písm. b), ktorý nadobú-
da účinnosť 1. januára 2017, sa uskutočnilo 
množstvo diskusií, rokovaní i v rámci ZMOS, 
boli realizované semináre, spracované po-
mocné materiály k aplikácii zákona, ktoré 
vám priebežne zasiela ZMOS i kancelária 
združenia. RVC Trnava realizuje 3.5.2016 se-
minár k náležitostiam VZN o nakladaní s ko-
munálnymi odpadmi a drobnými stavebnými 
odpadmi v súlade s novým zákonom o od-
padoch, nakoľko obec je povinná mať toto 
VZN do 30.6.2016. I vďaka aktivite ZMOS 
sa podarilo rokovaním urobiť mnohé zme-
ny, ktoré boli pôvodne navrhované, presa-
diť napr., aby obce nemali povinnosť vlastniť 
váhy na presné určenie hmotnosti drobného 
stavebného odpadu, keďže sadzba poplatku 
je viazaná na hmotnosť v kilogramoch, ale 
MŽP SR pripravilo tzv. prevodovú tabuľku, 
ktorá bude pre obce slúžiť na prepočet do-
vezených drobných stavebných odpadov na 
miesto určené obcou vo VZN. Prevodová ta-
buľka predstavuje alternatívu k váham na zis-
ťovanie hmotnosti DSO. I po uvedení záko-
na do praxe ZMOS naďalej rieši otázky jeho 
aplikácie, no pred návrhom na zmenu zákona 
je potrebné vyhodnotiť konkrétne údaje a zo-
sumarizovať problémové oblasti: vyhodnotiť 
pozitíva a negatíva nového systému zberu 
DSO, problém používania drvičov biologické-
ho kuchynského odpadu najmä v školských 
jedálňach a zariadeniach sociálnych služieb, 
výpočet obvyklých nákladov v zmysle usta-
novenia § 59 ods. (8).

Prínosom je navýšenie finančných pro-
striedkov z recyklačného fondu pre mestá 
a obce, kde výška nárokovateľného príspevku 
obciam za rok 2014 sa zvýšila na sumu 30 eur 
na tonu vytriedených zložiek komunálneho 
odpadu, pričom príspevok za rok 2015 bol 

  Na stretnutí súčasných i bývalých starostov a primátorov ZMO 24.9.2015, po zápise 
prítomných do pamätnej knihy ZMO, predniesol úvodné slová Ing. Vladimír Púčik, pred-
seda združenia. Poďakoval všetkým, ktorí sa pričinili o rozvoj združenia, jeho aktivity 
a zaželal im veľa energie pri zvládaní náročných povinností, ktoré život prináša. V úvode 
sa prihovoril i dlhoročný podpredseda ZMO Ing. Bošnák.

  Pozvanie do Ružindola 24.9.2015 prijali i pamätníci a dlhoroční starostovia, ktorí stáli pri 
vzniku ZMO. Zľava: V. Sobota, Ratkovce, Ing. Jakabovičová, Malženice, Ing. Mrva, Hrn-
čiarovce n. P., Mgr. Briestenská, ktorá v kancelárii ZMO pracuje od r. 1995, D. Kurincová, 
Trstín, M. Bokorová, Žlkovce. Mnoho z bývalých starostov bolo až dojatých, že sme na 
nich nezabudli a mohli stráviť zopár chvíľ s kolegami. 
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schválený vo výške 35 eur. Obce a mestá by 
spolu za dva roky mohli získať cca 9 mil. eur. 

Stavebný zákon neprešiel
Zástupcovia v orgánoch ZMOS riešili návrh 

usporiadania spoločných stavebných úradov, 
ktorý bol v rámci zasadnutia Hospodárskej 
a sociálnej rady SR prerokovaný. K uplat-
neným zásadným pripomienkam ZMOS sa 
v apríli 2015 uskutočnilo rozporové konanie, 
na ktorom predkladateľ akceptoval všetky zá-
sadné pripomienky a taktiež väčšinu obyčaj-
ných pripomienok. Týmto bolo úspešne zavŕ-
šené takmer trojročné úsilie o prijatie nového 
stavebného zákona. Návrh bol postúpený do 
ďalšieho legislatívneho procesu, po preroko-
vaní v Legislatívnej rade vlády SR a schválení 
na rokovaní vlády SR bol predložený na roko-
vanie NR SR, ktorá ho prerokovala a schvá-
lila v prvom čítaní. Návrh bol navrhovateľom 
stiahnutý z rokovania NR SR v rámci druhého 
čítania. Z toho dôvodu bude potrebné požia-
davky predložiť novej vláde. 

Na základe iniciatívy samospráv, prostred-
níctvom ZMOS boli NR SR schválené zmeny 
v školských zákonoch, ktorými boli naplnené 
dve zásadné požiadavky a priority miest a obcí 
v oblasti školstva. Posilnenie postavenia sa-
mosprávnych zriaďovateľov pri vymenováva-
ní riaditeľov škôl a školských zariadení a tiež 
umožnenie spájania viac ako dvoch ročníkov 
do jednej triedy na I. stupni základnej školy. 

Snahou bolo tiež prinavrátiť mestám a ob-
ciam možnosť stanoviť pravidlá na používanie 
pyrotechniky. Novelizácia zákona o výbušni-
nách, výbušných predmetoch a munícii zna-
mená, že samosprávy už môžu opätovne ur-
čovať podmienky na používanie pyrotechniky 
na svojom území alebo v jej časti tak, ako to 
bolo v minulosti. 

Pre Štátny fond rozvoja bývania na rok 
2015 boli navýšené zdroje o 15 mil. eur a na 
tento rok o 10 mil. eur, čím sa podporuje mies-
tny rozvoj a pomáha sa rozširovať bytový fond 
miest a obcí.

 

Ďalšie aktivity
Na rokovaní Rady ZMO 24.11.2015 boli 

uznesením schválené pripomienky k návrhu 
zmeny Stanov ZMOS, ktoré boli zaslané na 

ZMOS. Téma zmeny Stanov ZMOS je i samos-
tatným bodom programu rokovania aktuál-
neho snemu združenia (kompletné podklady: 
znenie návrhu zmeny Stanov ZMOS a materiál 
– nami spracované pripomienky boli zaslané 
všetkým členským obciam ZMO). Bližšie sa 
budeme zaoberať v určenom bode programu. 

Reagujeme na zmeny
Regionálne vzdelávacie centrum, ktoré je 

súčasťou združenia, sa v roku 2015 zamera-
lo na témy súvisiace s obdobím po komunál-
nych voľbách. Okrem toho to boli aktuálne le-
gislatívne zmeny a konzultačná činnosť pre 
členské obce. Spolu sa zrealizovalo 41 vzde-
lávacích podujatí s počtom účastníkov 3 504. 
Poplatok zostal nezmenený, a to 15 eur/oso-
ba/člen za bežný seminár. 

Kancelária združenia sídli v priestoroch na 
Trhovej ul. č. 2, Trnava a vykonáva komplet-
né organizačné zabezpečenie, administratí-
vu, hospodárske a technické úlohy súvisiace 

s činnosťou združenia. Činnosť v plnom roz-
sahu zabezpečuje vedúca kancelárie Mgr. 
Briestenská, účtovníctvo a mzdy sú realizova-
né na základe uzatvorenej zmluvy. 

Počas roka sme uskutočnili množstvo podu-
jatí. Okrem vzdelávacích to boli aktivity súvi-
siace s výmenou skúseností, šport, pracovné 
stretnutia. 

V prvom štvrťroku sme už tradične spoluor-
ganizátormi Jozefovského turnaja v stolnom 
tenise, ktorý zabezpečuje Obec Krakovany. 
Poďakovanie patrí starostovi Mgr. Klinovské-
mu, ktorý prevzal štafetu organizácie podujatia. 
V roku 2015 sa dokonca podarilo starostom po-
raziť družstvo TAVOS-u na zápasy 11:5. 

Za poznaním v Španielsku
Zahraničná pracovná cesta smerovala do 

Španielska. Navštívili sme úložisko rádioak-
tívnych odpadov El Cabril, v blízkosti Cordo-
by, a tiež miestne samosprávy, kde sme zís-
kali nové informácie a pohľad na spoluprácu 
obcí a prevádzkovateľov „jadra“, tiež informá-
cie o fungovaní systému samosprávy. 

Po prvýkrát sme ako združenie prijali veľkú 
športovú výzvu – a vytvorili štafetu starostov, 
ktorá sa 19. – 20.6. zúčastnila na náročnom 
podujatí Štefánik Trail (bližšie v samostatnom 
texte na str. 26). 

Starostom, ktorí reprezentovali ZMO, región 
JE Jaslovské Bohunice a súčasne prekonáva-
li množstvo členitých, ťažkých a dlhých kilo-
metrov (tiež sami seba), patrí naše veľké po-
ďakovanie. Sú to: Maroš Sagan, Cífer, Peter 
Bročka, Trnava, Rado Brtáň, Košeca, René 
Blanárik, Dobrá Voda, Vlado Kašša, Naháč, 
Roman Pomajbo, Modrovka. 

Futbal je pre nich relax
Ak zostaneme pri športe, neodmysliteľnou 

súčasťou združenia je futbalové mužstvo sta-
rostov, ktoré v roku 2015 oslávilo aj 20 rokov 
svojho pôsobenia. V priebehu roka poctivo tré-
novali, odohrali množstvo zápasov na hodoch 
i rôznych turnajoch, no vrcholom ich sezóny bol 
„zápas snov“ v City Aréne v Trnave, deň po jej 
slávnostnom otvorení, kedy si zahrali na novu-
čičkom, profesionálnom trávniku, a to dokon-
ca medzinárodný zápas s kolegami z Českej 
republiky. Výhra 4:2 bola už len čerešnička na 

  Účastníci stretnutia na Podbanskom sa 20.10.2015 venovali s lektorom JUDr. Hoff-
mannom, PhD. téme Obecná samospráva – praktické riešenia z pohľadu prokurátora. 
Poskytnutý bol prehľad právnych predpisov pre samosprávy, praktické príklady najčas-
tejších pochybení, ktorých sa dopúšťajú obce pri svojej činnosti, vysvetlené postavenie 
starostu a zamestnancov obce v správnom konaní, dozor prokuratúry v činnosti.

  Na pracovnej ceste sa 35 zástupcov obcí 11. júna zúčastnilo na prehliadke, prednáške 
s diskusii na úložisku El Cabril, v blízkosti Cordoby
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torte. Kolegovia starostovia, ich priatelia a ka-
maráti dokázali vytvoriť úžasnú divácku kulisu, 
za čo im tiež patrí poďakovanie. 

Učíme deti hýbať sa
Najväčším podujatím čo do počtu účastní-

kov i náročnosti organizačného zabezpečenia 
boli Športové hry žiakov základných škôl ma-
lokarpatského a jaslovskobohunického regió-
nu, 24.9.2015. Išli sme „do toho“ s odhodla-
ním a myšlienkou „pohybu“ žiakov základných 
škôl. Zámerom bolo získať časť finančných 
prostriedkov i z Úradu vlády SR. To sa nám 
však nakoniec nepodarilo, ale vďaka podpo-
re spoločnosti JAVYS, a. s., ktorej týmto veľ-
mi pekne ďakujeme, vlastným prostriedkom 
i malého poplatku na žiaka, ktorý zafinanco-
vali obce ako zriaďovatelia zúčastnených škôl, 
sa nám podarilo pripraviť krásne podujatia za 
účasti 38 ZŠ, 900 súťažiacich. Atmosféra podu-
jatia bola vynikajúca, počasie sa vydarilo ako 
na objednávku, odozva bola tiež dobrá (samo-
zrejme, drobné organizačné zaváhania sa vy-

skytli), ale spokojné deti s medailami na krku 
boli náš cieľ, ktorý bol splnený.

Čašou sme oslávili štvrťstoročie 
V Ružindole sme 24.9.2015 podvečer oslá-

vili i 25 rokov samosprávy a činnosti združe-
nia. Pozvali sme všetkých súčasných starostov 
a tiež starostov a primátorov, ktorí boli vo funk-
cii 3 a viac funkčných období. V príjemnom pro-
stredí vinárstva Dobrý pocit sme prežili chvíle 
s kolegami, priateľmi, pospomínali na založe-
nie a históriu ZMO, množstvo podujatí, zapísali 
sa do pamätnej knihy, zaspievali si s Trnafskou 
cimbalovkou, poďakovali partnerom ZMO. 

Samosprávny deň s nižšou účasťou 
Na jeseň tradične pripravujeme Samospráv-

ny deň, tentokrát sme sa stretli v Poľnom Ke-
sove. Podujatie malo svoju zvyčajne dobrú at-
mosféru, jediné, čo nás trošku mrzí, je menšia 
účasť ako po predchádzajúce roky a predo-
všetkým nízke zastúpenie „nových“ starostov 
a primátorov. Avšak rok 2016 ponúka ďalšie 
šance, uvidíme sa 7.9.2016 na Podkylave.

Medzi nové podujatie, ktoré sme zaradili do 
plánu činnosti, patrila i Starostovská kvapka 
krvi, ktorú sme robili v Jaslovských Bohuni-
ciach. Milo nás prekvapil záujem, keďže priš-

lo takmer 40 darcov a reálne bolo vykonaných 
30 odberov. Podujatie svojou účasťou pod-
porili i starostovia, ktorí síce darovať krv ne-
mohli, ale zastavili sa na chvíľu za kolegami. 
Všetkým ďakujeme za dobrý skutok. 

Jesenné stretnutie starostov a primátorov 
sa uskutočnilo v Hoteli Permon na Podban-
skom, kde bolo zastúpenie cca 90 samospráv 
a vládla výborná pracovná atmosféra či už pri 
diskusiách na legislatívne a iné témy z praxe 
samospráv, ale i na seminári s prokurátorom, 
ktorý upozornil na najčastejšie pochybenia 
a vysvetlil dozor prokuratúry v práci obcí. 

Ocenení za roky práce
V rámci osláv 25 rokov samosprávy, kto-

ré pripravilo Združenie miest a obcí Sloven-
ska, sme navrhli za naše združenie oceniť 

  Čaša vína pre členov a priateľov ZMO, región JE Jaslovské Bohunice sa uskutočnila 
24. septembra 2015 vo vinárstve Dobrý pocit v Ružindole. Stretlo sa tu takmer 150 súčas-
ných i bývalých starostov a primátorov.

  Kompletná výprava zo Základnej školy v Šúrovciach 24. septembra na Športových hrách 
2015 v športovom areáli Obce Ružindol.

  Primátorský punč 17.12.2015 v Trnave. 
Síce bez snehu, ale v dobrej nálade 
sa starostovia stretli ochutnať vianoč-
ný punč, ktorý sa naozaj vydaril. Na 
fotografii zľava: Ing. Púčik, Ružindol, 
M. Genčúrová, Trstín, Ing. Kováč, Biely 
Kostol, JUDr. Bročka, Trnava, Mgr. Zem-
ko, Špačince, R. Braniša, Dlhá.
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za aktívnu činnosť v samospráve pána Pet-
ra Ryšku, dlhoročného starostu obce Jaslov-
ské Bohunice a predsedu ZMO, ktorý si toto 
ocenenie prevzal v rámci 26. snemu ZMOS 
28.4.2015 v Bratislave. V rámci galavečera 
ZMOS 29.10.2015 v Bratislave boli ocenení 
i ďalší zástupcovia združenia, Ing. Cicutto, bý-
valý predseda ZMO a primátor Piešťan, Mgr. 
Jelušová, bývalá predsedníčka ZMO, starostka 
Maduníc, Ing. Súkeník ako kapitán futbalové-
ho družstva starostov Slovenska, starosta obce 
Zemianske Sady, Mgr. Briestenská, predsed-
níčka AVS, vedúca kancelárie združenia. 

Poďakovanie za spoluprácu patrí i na-
šim partnerom: Trnavský samosprávny kraj, 
okresné úrady, Jadrová a vyraďovacia spo-
ločnosť, a. s., Jadrová energetická spoločnosť 
Slovenska, a. s., Slovenské elektrárne, a. s. 

Je za nami 25 rokov práce v samospráve, 
ktorá bola náročná i pekná súčasne. Moje 
osobné želanie je, keďže som toto obdo-
bie zažil na vlastnej koži, aby samospráva 
udržala svoju „SAMOsprávnosť“ – spra-
vovať seba samého, starať sa o seba, roz-
hodovať o sebe, určovať svoje veci podľa 
vlastného poznania a vlastnej vôle. Aby sa 
nestratilo nadšenie pre spoločnú vec, kole-
gialita, pracovitosť, záujem spoločne roz-
víjať obec, región, v ktorom žijeme a zdie-
ľame svoj pracovný i osobný život. 

Želám všetkým dostatok energie, nadše-
nia a elánu do ďalšej práce. 

 Ing. VLADIMÍR PÚČIK, predseda ZMO 
 Foto: archív ZMO
 región JE Jaslovské Bohunice

  Samosprávny deň 2015 zostal verný tradícii starostovského peletónu, teraz v dĺžke trasy 
cca 70 km, v zložení: Ing. Súkeník, Zemianske Sady, Ing. Púčik, Ružindol, Mgr. Liška, 
Veľké Kostoľany, Ing. Červenka, Ratkovce. Gratulujeme k športovému výkonu.

  Samosprávny deň a varenie. Súťažili tri družstvá, z ktorých každé vytvorilo samostatnú 
kategóriu – guláš, fazuľovica, pizza. K tomu množstvo koláčikov v slanom i sladkom 
prevedení domácej výroby od ostatných účastníkov.

Snem ZMOS 2016

27. snem Združenia miest a obcí Slo-
venska sa uskutoční 18. – 19. mája 
2016 v Bratislave, v priestoroch Výsta-
viska Incheba. 

Delegačný kľúč je 1:5, navyše členovia 
Rady ZMOS a Kontrolnej komisie ZMOS. 
Poplatok za delegáta je 100 eur/osoba. 
Podmienkou účasti delegáta na sneme je 
uhradenie členského príspevku ZMOS na 
rok 2016 a uhradenie poplatku. Poplatok si 
delegáti zvolení na sneme ZMO hradia in-
dividuálne na základe prihlášky (prihláška 
k dispozícii u p. Briestenskej a bude tiež za-
slaná mailom), ktorú je potrebné vyplnenú 
poslať na centr@zmos.sk, alebo poštovú 
adresu ZMOS. ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice do kancelárie ZMOS nahlási zoz-
nam zvolených delegátov. 

Po uhradení poplatku obratom, max. 
však do 10.5.2016 bude delegátovi zasla-
ná pozvánka s programom, ďalšími infor-
máciami a parkovacím lístkom na vstup do 
areálu Incheba. (Pozvánky zasiela priamo 
kancelária ZMOS v Bratislave.) kz
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A) Organizačná oblasť
 1. Naďalej podporovať činnosť kancelárie 
združenia ako základnej komunikačnej, orga-
nizačnej zložky združenia a tiež vlastného Re-
gionálneho vzdelávacieho centra Trnava.
 2. Zabezpečovať činnosť rady združenia 
ako najvyššieho výkonného orgánu združenia. 
 3. Aktívne zastupovať združenie v orgá-
noch ZMOS (Predsedníctvo, Rada, sekcie) 
a prostredníctvom nich presadzovať záujmy 
samosprávy. 
 4. Spolupracovať s predstaviteľmi samo-
správnych krajov a regionálnymi poslancami 
Národnej rady SR. 
 5. Pokračovať v rozvoji vzájomných partner-
ských vzťahov s prevádzkovateľmi jadrovej 
energetiky v regióne prostredníctvom orgá-
nov združenia, členskej základne i Občian-
skej informačnej komisie Bohunice.
 6. Pri plnení úloh v oblasti originálnych 
a prenesených kompetencií spolupracovať 
s orgánmi štátnej a verejnej správy a odbor-
nými inštitúciami. 

B) Legislatívna oblasť
 1. Iniciovať prijatie zákona o rádioaktív-
nych odpadoch a vyhoretom jadrovom pali-
ve ako ekonomického a kompenzačného ná-
stroja regiónu v oblasti ohrozenia.
 2. Naďalej presadzovať takú zmenu voleb-
ného zákona, ktorá zabezpečí, aby Sloven-
sko nebolo jedným volebným obvodom. 
 3. Aktívne spolupracovať s orgánmi ZMOS 
prostredníctvom odborných komisií na veľkej 
novele zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zria-
dení a na príprave komunálnej reformy.
 4. Naďalej presadzovať profesionálne vy-
konanie auditu kompetencií a financovania 
vo verejnej správe.
 5. Trvať na ďalšom posilňovaní financo-
vania miestnej samosprávy prostredníctvom 
podielových daní, keďže súčasný model fi-
nancovania neumožňuje samosprávam pri-
merane plniť funkcie, ktoré im prislúchajú zo 
zákona.
 6. Zabezpečiť dofinancovanie prenesené-
ho výkonu štátnej správy na úseku stavebné-
ho poriadku a územného plánovania, cestnej 
dopravy a pozemných komunikácií, ochrany 
ovzdušia, vodného hospodárstva a ochrany 
prírody a krajiny.
 7. Dôrazne presadzovať, aby sa v proce-
soch prideľovania dotácií z verejných zdrojov 
zaviedli systémové zmeny smerujúce k:
  odstráneniu neprimeranej byrokratickej 

záťaže,
  k systematickému odbornému mapova-

niu skutočných potrieb v území,
  k nárokovateľnosti na základe splnenia 

exaktne definovaných objektívnych kritérií,
  k nasmerovaniu zdrojov do oblastí 

a k prijímateľom, kde existuje reálna po-
treba finančnej podpory.

Cieľom je zvýšenie efektívnosti využitia 
verejných zdrojov, spravodlivosti v proce-
soch ich prideľovania a zníženie miery ko-
rupcie v celom systéme. 
 8. Aktívne sa podieľať na implementá-
cii Integrovaného regionálneho operačného 

programu prostredníctvom Rady partnerstva 
pre RIUS TTSK a v spolupráci s Trnavským 
samosprávnym krajom a Mestom Trnava.
 9. Dôrazne presadzovať prostredníctvom 
ZMOS prevod neknihovaných pozemkov a par-
ciel neidentifikovaných vlastníkov v katastroch 
obcí do vlastníctva miest a obcí z dôvodu vy-
tvorenia predpokladu na napĺňanie cieľov Ná-
rodnej stratégie rozvoja cykloturistiky schvá-
lenej vládou SR, napĺňania územných plánov 
obcí na úseku územných systémov ekologic-
kej stability a protipovodňovej ochrany v ka-
tastroch jednotlivých obcí v Programovacom 
období 2014 – 2020.
 10. Monitorovať situáciu ohľadom aplikácie 
zákona č. 79/2015 o odpadoch a na základe 
podnetov z praxe od členských obcí presa-
dzovať systémové vylepšenia prostredníc-
tvom orgánov ZMOS. 
 11. Žiadať ZMOS, aby v rokovaniach s Minis-
terstvom práce, sociálnych vecí a rodiny SR 
presadzovalo flexibilnejšie modely zamestná-
vania evidovaných uchádzačov o zamestna-
nie, ktorí majú o prácu v obci záujem, napr. 
odstránenie podmienky zaradenia do eviden-
cie uchádzačov o zamestnanie v dĺžke niekoľ-
kých mesiacov. 
 12. Požadovať ďalšiu novelu zákona č. 
253/1994 Z. z. o právnom postavení a plato-
vých pomeroch starostov obcí a primátorov 
miest v z. n. p.:

a)  doplniť odmenu do zákona ako dôleži-
tý štandardný prvok motivácie, odmena 
má v porovnaní s rozhodovaním o plate 
starostu odlišnú motivačnú funkciu, vy-
jadruje ohodnotenie konkrétne vykona-
nej práce a jej výsledkov.

b)  Zaviesť kategorizáciu odstupného sta-
rostu/primátora, jednotná výšku odstup-
ného, ktorá vo vzťahu k rozličnému trva-
niu výkonu funkcie vytvára v konečnom 
dôsledku veľmi nespravodlivé následky, 

pre vznik nároku na odstupné stačí, ak 
starosta vykonáva funkciu dlhšie ako 
šesť mesiacov, pritom je odstupné sta-
novené v jednotnej výške (trojnásobkom 
priemerného mesačného platu) rovnako 
pre starostu, ktorý funkciu vykonával 
viac funkčných období.

c)  Trvať na tom, aby ZMOS pripravil legis-
latívny návrh zákona o sociálnom zabez-
pečení starostov a primátorov po skonče-
ní výkonu funkcie starostu/primátora. 

 13. Presadzovať v zákone č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení riešenie otázky zastupo-
vania starostky počas materskej alebo rodi-
čovskej dovolenky, keďže nateraz nemá zod-
povedajúcu podporu, čo v praxi spôsobuje 
značné problémy. 

A) Ostatné aktivity
 1. Naďalej vytvárať podmienky na organi-
zovanie vzdelávania volených predstaviteľov 
a zamestnancov samosprávy prostredníctvom 
vlastného regionálneho vzdelávacieho centra. 
 2. Organizovať tradičné podujatia v oblasti 
kultúry, športu a výmeny skúseností s domá-
cimi i medzinárodnými partnermi.
 3. Informovať obyvateľov obcí a miest 
o úlohách a práci miestnej samosprávy 
a ZMO, regiónu JE Jaslovské Bohunice pro-
stredníctvom regionálnych médií a miestnych 
možností a tiež novovytvorenej web stránky 
združenia www.zmo.sk.
 4. Realizovať medzinárodnú spoluprácu 
a získavanie poznatkov a skúseností z jad-
rových lokalít európskych krajín, samosprávy 
prostredníctvom pracovných výmen skúse-
ností a prípadne aj členstva v GMF.

 Predkladá Rada ZMO, 
 región JE Jaslovské Bohunice

Prípadné návrhy na doplnenie je potrebné 
odovzdať návrhovej komisii naformulované 
v presnom znení, v písomnej podobe.

PROGRAMOVÉ ZAMERANIE
činnosti ZMO, región JE J. Bohunice po XXVI. sneme

NÁVRH

  Prijatie Zákona o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb. (6.9.1990) sme opätovne oslávili 
Samosprávnym dňom 9.9.2015 v Poľnom Kesove. Účasť 60 starostov regiónu.
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Máme za sebou ďalší úspešný rok z po-
hľadu výroby aj bezpečnosti. Štyri pre-
vádzkované bloky v Bohuniciach (EBO 
V2) a Mochovciach (EMO) stále patria me-
dzi najlepšie reaktory typu VVER. Sú sku-
točnými piliermi našej elektrizačnej sús-
tavy a stabilným a spoľahlivým zdrojom 
elektriny aj tepla pre slovenské domác-
nosti a priemysel.

EBO V2 patrí medzi 
najbezpečnejšie elektrárne

Jadrová elektráreň Bohunice V2 vyrobila 
za uplynulý rok viac ako 7,6 TWh (t. j. 7,6 mil. 
MWh) elektriny. Celkový objem elektriny vy-
robenej spoločnosťou Slovenské elektrárne 
v roku 2015 predstavoval necelých 20 TWh, 
z toho 90 % bolo vyrobených bez emisií skle-
níkových plynov v jadrových elektrárňach + 
OZE (obnoviteľné zdroje energie: voda, bio-
masa, fotovoltaika), čo predstavuje úsporu 
20 mil. ton CO2.

Vynikajúce prevádzkové výsledky v EBO 
V2 dokumentuje koeficient pohotovosti blo-
ku (UCF), ktorý bol za minulý rok na 4. blo-
ku 94,4 % a nebyť nečakanej poruchy počas 

odstávky, mohol byť výsledok ešte lepší ako 
v roku 2014, kedy tento blok dosiahol naše 
maximum 94,54 %. Čím vyššia je hodnota 
tohto koeficientu, tým je kratší čas, kedy bol 
blok počas jednej kampane mimo prevádzky 
kvôli plánovaným a neplánovaným odstávkam 
a zníženiam výkonu.

Tretí blok EBO V2 dosiahol UCF 86,81 % 
kvôli plánovanej rozšírenej GO, ktorá sa robí 
raz za 8 rokov. Zahŕňala aj úplné vyvezenie pa-
liva a kontrolu tlakovej nádoby reaktora zvonka 
i zvnútra. Takýto typ odstávok sme v minulos-
ti robili za približne 60 dní. Dosiahnutý výsle-
dok 46,4 dňa je rovnako výnimočný a prispie-
va k výborným hospodárskym výsledkom našej 
spoločnosti. Tiež je historicky najlepším výsled-
kom tohto typu odstávok v rámci SE.

Jadrová elektráreň V2 je kombinovaným 
výrobcom elektriny a tepla. Cez horúcovody 
dodala 1 728 TJ tepelnej energie do miest Tr-
nava, Hlohovec, Leopoldov a obce Jaslovské 
Bohunice. 

Elektráreň Bohunice V2 bola pred dvoma 
rokmi dodatočne vybavená najmodernejšími 
systémami na zvládanie ťažkých porúch, čo je 
dôležitým a nevyhnutným predpokladom pre 
ďalšiu dlhodobú spoľahlivú a bezpečnú pre-
vádzku oboch blokov.

Spoločenská zodpovednosť
Neoddeliteľnou súčasťou spoločenskej 

zodpovednosti SE je aktívna a transparent-
ná komunikácia s verejnosťou v okolí našich 
elektrární – samosprávami, organizáciami, 
združeniami, ako aj jednotlivcami zo širšieho 
okolia či susedných štátov.

SE aktívne vedú aktívny dialóg aj so Zdru-
žením miest a obcí, región JE Jaslovské Bo-
hunice (ZMO JB), a to najmä prostredníctvom 
nezávislého orgánu – Občianskej informačnej 
komisie (OIK), ktorej členov nominuje ZMO 
JB a prevádzkovatelia jadrových zariadení. 
Členovia OIK sa pravidelne stretávajú s ma-
nažmentom, kde diskutujú a získavajú infor-
mácie o prevádzke, bezpečnosti a vplyve na 
životné prostredie. Viac informácií o OIK Bo-
hunice: www.oik.sk.

Užitočným zdrojom informácií o jadrových 
elektrárňach pre obyvateľov regiónu je me-
sačník atóm.sk, ktorý je zdarma k dispozícii 
na mestských a obecných úradoch v 21-km 
pásme AE Bohunice V2. Prináša najnovšie 
informácie o dianí v energetike na Slovensku 
i vo svete, ako aj informácie o radiačnom mo-
nitoringu okolia našich atómových elektrární.

Synonymom spoločenskej zodpovednos-
ti v SE je pojem Energia pre krajinu. Zahŕňa 
v sebe filantropické aktivity rozdelené tematic-
ky na päť energií: pre život, prírodu, vzdelanie, 
kultúru a šport. V rámci tohto programu pod-
porujeme aj projekty v okolí našich elektrární. 
Žiadosti o podporu projektov je možné podávať 
celoročne na portáli www.energiaprekrajinu.sk.

Zainteresované strany majú možnosť zís-
kať viac informácií o prevádzke, bezpečnosti 
a vplyve našich jadrových elektrární na život-
né prostredie na webových stránkach www.
seas.sk, kde sú zverejnené aj Ročné sprá-
vy o bezpečnosti a prevádzke AE Mochovce 
a Bohunice V2. V novej sekcii Udržateľnosť 
a inovácie nájdete aj mechanizmus na podá-
vanie žiadostí o informácie. 

Energetická efektívnosť
Samosprávy často bojujú s historickým „de-

dičstvom“ – zlým technickým stavom svojich 
budov a nedostatkom prostriedkov.

Slovenské elektrárne dnes poskytujú ener-
getické služby v oblasti osvetlenia, výroby 
a dodávok tepla alebo elektrickej energie. To, 
čo nás odlišuje od väčšiny poskytovateľov 
energetických služieb, je garancia. 

Aké sú možnosti 
Energetické služby majú v priemysle veľ-

ký potenciál. SE možnosť zníženia nákladov 
a zvýšenia efektívnosti spotreby ponúkajú už 
niekoľko rokov. Naším cieľom je však vniesť 
väčší tlak na efektívnosť a udržateľnosť aj 
medzi samosprávy. Tie najviac bojujú s his-
torickým „dedičstvom“ – zlým stavom svojich 
budov a nedostatkom prostriedkov či technic-
kých zdrojov. Mnohé z verejných budov často 
nespĺňajú hygienické požiadavky na tepelnú 
pohodu a sú bezpečnostným a zdravotným ri-
zikom – nielen pre zamestnancov, ale aj pre 
návštevníkov. 

Samosprávy pritom ledva zvládajú zabez-
pečovať prevádzku a údržbu budov. Preto 
mnohé obce skúšali riešiť energetické problé-
my pomocou MUNSEFF (iniciatíva Európskej 
banky pre obnovu a rozvoj a Európskej komi-
sie) alebo cez štrukturálne fondy EÚ. Druhá 
možnosť je časovo a administratívne náročná 
a zaručiť výsledok je ťažké. 

Sú však aj iné možnosti. Jednou z nich sú 
práve garantované energetické služby. 

Čo to znamená? Poskytovateľ, naša spo-
ločnosť, sa zaviaže dosiahnuť u klienta vopred 
vyčíslenú úsporu. Raz ročne urobí vyhodnote-
nie prevádzky. Ak sa preukáže úspora, je to 
výhra pre oboch. Ak nie, poskytovateľ musí 
stratu klientovi doplatiť. Samozrejme, ak sa 
dosiahne vyššia úspora, ako bolo dohodnuté, 
klient a poskytovateľ si rozdiel podelia podľa 
vopred dohodnutých podmienok. Je to aj mo-
tivácia pre nás neustále zlepšovať a zefektív-
ňovať prevádzku. 

Čo ponúkame? 
Poskytnutie garantovanej energetickej služ-

by znamená, že naša spoločnosť najprv urobí 
energetickú analýzu alebo audit. Na jeho zák-
lade vyberie a urobí inštaláciu najvhodnejšej 
technológie. Snažíme sa využívať v čo naj-
väčšej miere trvalo udržateľné technológie na 
obnoviteľné zdroje. Nasleduje hydraulické vy-
regulovanie sústavy a termostatizácia. Hľadá-
me aj dodatočné opatrenia – výmena okien za 
plastové, rekonštrukcia strechy či zateplenie 
a úprava fasády. Bez súčinnosti samosprávy 
sa však všetky tieto opatrenia robiť nedajú. Jej 
predstavitelia sa preto musia vedieť rozhod-
núť, či chcú okamžitú úsporu prevádzky, ale-
bo zvýšenie tepelného komfortu za rovnakých 
prevádzkových podmienok. 

Energetická efektívnosť je kontinuálny pro-
ces, ktorý si vyžaduje silného a stabilného 
partnera. Slovenské elektrárne ponúkajú sa-
mosprávam kvalitu, bezpečnosť a bezsta-
rostnosť. Kompletná prevádzka a správa ako 
servis technológie je zahrnutá v cene za ga-
rantované energetické služby, prevádzka je 
neustále monitorovaná. Priebežný monitoring 
slúži aj na pravidelné vyhodnocovanie a opti-
malizáciu prevádzky.

 Mgr. RÓBERT HOLÝ

Energia pre našu krajinu

  Výroba elektriny EBO V2 od začiatku prevádzky
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Aj v minulom roku sa stretli členovia Ob-
čianskej informačnej komisie Bohunice 
(ďalej len OIK) niekoľkokrát k aktuálnym 
témam. Od roku 2015 sú členmi OIK staros-
tovia obcí a zástupcovia prevádzkovateľov 
pôsobiacich na území jadrovoenergetickej 
lokality Bohunice: Mgr. Gilbert Liška, pred-
seda a starosta obce Veľké Kostoľany, Bo-
žena Krajčovičová, starostka obce Jaslov-
ské Bohunice, Ladislav Boháčik, starosta 
obce Pečeňady, Pavol Johanes, starosta 
obce Kátlovce, Miroslav Remenár, staros-
ta obce Radošovce, Mgr. Terézia Kavulia-
ková, primátorka mesta Leopoldov, Še-
bestian Lančarič, starosta obce Bučany, 
Miroslav Sučák, starosta obce Bohdanov-
ce, Mgr. Michaela Strakošová, starostka 
obce Zvončín, Ing. Roman Súkeník, sta-
rosta obce Zemianske Sady, Ing. Vladimír 
Púčik, predseda ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice a starosta obce Ružindol, Ing. 
Ján Horváth, zástupca spoločnosti Javys, 
a. s., Ing. Dobroslav Dobák, EUR ING, ta-
jomník OIK a zástupca spoločnosti Javys, 
a. s., Ing. Martin Mráz, riaditeľ JE V2 J. Bo-
hunice, Mgr. Róbert Holý, zástupca spoloč-
nosti SE, a. s. a Ing. Tomáš Vavruška, zá-
stupca spoločnosti Jess, a. s. 

V máji minulého roka zorganizovala OIK se-
minár zameraný na aktuálne otázky z oblasti 
jadrových zariadení. Seminár s názvom Bu-
dúcnosť jadrovoenergetickej lokality Jaslov-
ské Bohunice bol určený nielen pre novozvo-

lených starostov a primátorov, poslancov 
mestských a obecných zastupiteľstiev, ale aj 
pre širokú občiansku verejnosť. Len za po-
sledných niekoľko rokov bolo v spoločnos-
tiach pôsobiacich práve v regióne Jaslovské 
Bohunice zaznamenaných niekoľko aktivít 
smerujúcich k inštalovaniu nových zariadení, 
čo nás viedlo k tomu, aby sa občania o nich 
dozvedeli priamo od prevádzkovateľov. Na 
seminári sa zúčastnili a na otázky odpoveda-
li pozvaní zástupcovia rôznych inštitúcií napr. 

Ministerstvo hospodárstva SR, Úrad jadrové-
ho dozoru SR, Slovenská akadémia vied a tiež 
zástupcovia prevádzkovateľov jadrových za-
riadení v regióne SE, a. s., zástupcovia z ob-
lasti vyraďovania JZ Javys, a. s. a zástupcovia 
najmladšej spoločnosti JESS, a. s., zaoberajú-
cej sa projektom budúcej jadrovej elektrárne. 

V minulom roku oslovila komisia občanov 
prostredníctvom regionálnych novín a vyzvala 
ich na zapojenie sa do komunikácie. V kaž-

Prvoradá stále jadrová bezpečnosť
ROK 2015 Z POHĽADU OIK BOHUNICE

  OIK Bohunice 6. mája 2015 na pracovnom stretnutí v Jadrovej elektrárni Temelín, 
Česká republika. JE Temelín je jednou z najmladších jadrových elektrární v Európe. 
Má inštalované dva bloky z pôvodne plánovaných štyroch. V roku 2000 bolo zave-
zené palivo pre prvý blok a v roku 2002 sa začala skúšobná prevádzka. Na druhom 
bloku bolo zavezené palivo v roku 2002 a skúšobná prevádzka sa začala v roku 2003. 
Pôvodný projekt je založený na ruskej technológii a riadiace systémy sú americké. 
Bezpečnostné systémy elektrárne sú na vysokej úrovni, ako najdôležitejší je princíp 
hĺbkovej ochrany, ktorý definuje 5 úrovní ochrany a 5 ochranných bariér stojacich 
medzi aktívnou zónou reaktora a okolitým prostredím.

  OIK Bohunice na pracovnom rokovaní v JE Temelín 6. mája 
2015

  Zasadnutie OIK Bohunice na Obecnom úrade vo Veľkých 
Kostoľanoch 7. októbra 2015
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dom regionálnom týždenníku, ktorý vychádza 
v oblasti ohrozenia jadrovými zariadeniami 
v lokalite Bohunice, sa čitatelia mali možnosť 
oboznámiť s prácou komisie a položiť jej otáz-
ky, na ktoré nepoznajú odpoveď. 

V prvom polroku navštívili členovia OIK 
Bohunice JE Temelín, ktorá je jednou 
z najmladších jadrových elektrární v Euró-
pe. V rámci diskusie s predstaviteľmi spo-
ločnosti boli otázky zamerané predovšet-
kým na bezpečnosť elektrárne, ekonomické 
ukazovatele a tiež výsledky bezpečnostných 
skúšok po udalosti v JE Fukušima. V rámci 
prehliadky elektrárne si prezreli prevádzko-
vé priestory JE, havarijné riadiace stredisko 
a cvičnú blokovú dozorňu. Veľmi zaujíma-
vou bola aj návšteva MAAE – Medzinárod-
nej agentúry pre atómovú energiu vo Viedni. 
V agentúre sprevádzal členov komisie pra-
covník MAAE, ktorý v minulom období pô-
sobil v jadrovej elektrárni v Jaslovských Bo-
huniciach, a tak dôkladne poznal aj domácu 
pôdu. Diskusné otázky smerovali k hod-
noteniu bezpečnosti súčasných jadrových 
elektrární vo svete a tiež konkrétne na pre-
vádzkovú bezpečnosť JE v Jaslovských Bo-
huniciach. Veľmi zaujímavou bola téma bez-

pečnosti JE V1, ktorá bola postupne od roku 
2006 odstavovaná. Podľa slov špecialistov 
MAAE, v súčasnom období by nespĺňala 
prísne bezpečnostné opatrenia, ktoré boli 
zadané po udalosti v JE Fukušima. 

V októbri 2015 sa zúčastnili niektorí členovia 
komisie na seminári Občianskej bezpečnost-
nej komisie Dukovany, s ktorou si OIK Bohuni-
ce pravidelne vymieňa informácie. Seminár 
bol zameraný na budúcnosť Jadrovej elektrár-
ne Dukovany. 

Predseda OIK sa zúčastnil v termíne 28. – 
30.6.2015 na Európskej konferencii o jadrovej 
bezpečnosti v Bruseli, ktorá bola zameraná na 
novú legislatívu, bezpečnosť prevádzky jadro-
vých zariadení a bezpečnosť nakladania s rá-

dioaktívnym odpadom a vyhoretým jadrovým 
palivom. 

V roku 2016 pripravuje OIK pre svojich ko-
legov a verejnosť odborný seminár v rámci 
každoročnej informovanosti obyvateľstva so 
zaujímavou témou odkazujúcou na jadrovú 
haváriu v JE Černobyľ, ktorá sa stala pred trid-
siatimi rokmi. Spoluorganizátorom seminára 
bude Slovenská nukleárna spoločnosť. 

Prostredníctvom novín ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice komisia vyzýva staros-
tov a občanov, aby sa informovali a zapájali 
do diskusie na tému „jadro“ v našej oblasti. 
Otázky, námety a pripomienky môžu zaslať 
emailom na adresu oik@oik. O všetkých ak-
tuálnych témach a činnosti OIK sa dozvedia aj 
na www.oik.sk.

 Mgr. GILBERT LIŠKA, predseda OIK
 Foto: Miroslav Sučák a Mgr. Jana Čápková

  Pracovné stretnutie MAAE - Medzinárodnej agentúry pre atómovú energiu vo Viedni 
7. mája 2015. Bola založená v roku 1957 a má 159 členov. Slovensko sa jej členom 
stalo v roku 1993. MAAE pracuje na základe zmluvy o nešírení jadrových zbraní. 
Podporuje iba mierové využívanie jadrovej energie, a to taktiež podľa stanového 
harmonogramu kontroluje. Ďalšou významnou oblasťou je program technickej 
spolupráce, podľa ktorého agentúra organizuje kurzy a školenia v oblasti jadrovej 
bezpečnosti, radiačnej ochrany a nakladania s rádioaktívnymi odpadmi, prevádzky 
JE a úloh, ktoré v agentúre plní.

  Seminár Budúcnosť jadrovoenergetickej lokality Jaslovské Bohunice sa uskutočnil 
27. mája 2015 v kongresovej sále JESS, a. s., v Jaslovských Bohuniciach. Na fotogra-
fii zľava: Ing. Púčik, predseda ZMO, Mgr. Liška, predseda OIK Bohunice (ktorá podu-
jatia pripravila), Ing. Ludrovský, hlavný štátny radca MH SR (prezentoval energetickú 
politiku SR vo vzťahu k jadrovej energetike a lokalite Bohunice ako aj vo vzťahu 
k EÚ), JUDr. Pospíšil, ÚJD SR (predstavil zákon č. 54/2015 Z. z. o občianskoprávnej 
zodpovednosti za jadrové škody).

  Seminár Budúcnosť jadrovoenerge-
tickej lokality Jaslovské Bohunice 
27. mája 2015 bol určený nielen pre 
novozvolených starostov a primáto-
rov, poslancov mestských a obecných 
zastupiteľstiev, ale aj pre širokú ob-
čiansku verejnosť
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V januári 2016 sme naštartovali dvadsia-
ty prvý rok činnosti Regionálneho vzdelá-
vacieho centra Trnava (RVC). Aký bol, teda, 
ten dvadsiaty? 

Zrealizovali sme 41
vzdelávacích poduja-
tí, v celkom počte dní 
44, s počtom účastníkov 
3 504. Maximálny počet 
účastníkov bol 207 – se-

minár Elektronický kontraktačný systém. Je to 
veľa, či málo? Ak odpočítame prázdniny, tak 
zrealizujeme jedno podujatie týždenne s prie-
mernou účasťou 85 osôb. Rok 2015 bol zame-
raný predovšetkým na novozvolených staros-
tov a primátorov, kedy sme sa snažili v rámci 
seminárov prejsť „abecedu starostovania“: 
Zákon o obecnom zriadení, nakladanie s ma-
jetkom obce, vnútorné normy obce, pracov-
noprávne vzťahy v samospráve, tvorba VZN 
a rozpočtu a i. Tradične sme sa venovali novej 
legislatíve a jej zmenám: Zákon o odpadoch, 
miestne dane, účtovníctvo, verejné obstaráva-
nie... a podobne. 

Teší nás, že viaceré samosprávy prejavi-
li záujem o vzdelávanie poslancov a využi-
li našu ponuku zrealizovať seminár Základy 
miestnej samosprávy priamo v obci: Hloho-
vec, Piešťany, Leopoldov, Trnava, Križovany 
n. D., Vlčkovce, Suchá n. P., Šoporňa, Dolné 
Orešany, Horné Orešany, Košolná. Veríme, že 
i toto bol aspoň malý krôčik k zvýšeniu právne-
ho vedomia poslancov mestských a obecných 
zastupiteľstiev. 

Ďakujeme, že ste si už zvykli používať 
elektronické prihlášky www.avs-rvc.sk/trna-
va/trnava/, nakoľko tento spôsob je užitočný 
pre obe strany. Účastník dostane po zasla-
ní prihlášky, resp. objednávky publikácie po-
tvrdenie o doručení a my máme vytvorenú 
databázu účastníkov. Nakoľko často posie-
lame po skončení seminára ešte doplňujúce 

materiály mailovou poštou, je dôležité prá-
ve toto prihlásenie. Upozorňujeme i na na-
hlasovanie zmeny mailovej adresy, nakoľko 
často posielame informácie rôzneho druhu, 
ktoré považujeme za užitočné, a stáva sa 
nám, že maily sa nám vrátia, prípadne sa 
sťažujete, že ste poštu nedostali. 

Platné stanovy združenia hovoria, že vzde-
lávaciu funkciu napĺňa združenie prostredníc-
tvom vlastného Regionálneho vzdelávacieho 
centra, ktorého funkciou je: 
 podporovať tvorivosť, efektívnosť a schop-

nosť samosprávy reagovať na potreby a požia-
davky občanov, obcí a regiónov v súlade s plat-
nou legislatívou,
 zvyšovať kvalitu miestnej samosprávy 

prostredníctvom profesionálnych vzdeláva-
cích aktivít (školenia, workshopy, odborné, in-
formačné a konzultačné semináre, poraden-
stvo a ďalšie vzdelávacie aktivity),
 poskytovať členom združenia i RVC aktu-

álne informácie z oblasti legislatívy prostred-
níctvom seminárov, školení a konzultácií,
 rozvíjať manažment samospráv s cieľom 

Vzdelávanie zvyšuje sebadôveru
Dôležitý kľúč k úspechu je sebadôvera. 
Dôležitý kľúč k sebadôvere je príprava.

 Arthur Ashe

  Seminár Profesijný a osobnostný rast zamestnancov obcí, Vyhne 3. – 5. júna 2015. Vý-
mena skúseností z práce obecných úradov v príjemnom prostredí Hotela Termál.

  Najvyšší počet vzdelávacích podujatí, ktoré RVC organizuje, sú práve 1-dňové odborné 
semináre, ktoré sa konajú v priestoroch Okresného úradu Trnava. Celkový počet účast-
níkov za rok 2015 bol 3504 osôb, z toho 70 % boli účastníci členských obcí a miest, resp. 
nimi zriadených ROPO.

Prehľad RVC
od vzniku RVC 1.1.1996 do 31.12.2015

 rok členovia podujatia účastníci
 1996   91 18 520
 1997 107 22 647
 1998 117 28 723
 1999 122 31 1310
 2000 127 23 1454
 2001 135 28 1387
 2002 139 28 2275
 2003 151 36 2506
 2004 145 39 3585
 2005 146 74 4046
 2006 146 32 2834
 2007 148 50 4062
 2008 151 46 3412
 2009 149 38 2964
 2010 147 31 2952
 2011 144 43 3291
 2012 142 40 3303
 2013 136 30 3000
 2014 134 34 3458
 2015 133 41 3504
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zvyšovania kvality riadenia a výkonu samo-
správy,
 vytvárať a rozvíjať partnerské vzťahy s or-

ganizáciami a inštitúciami podobného zame-
rania na Slovensku i v zahraničí.

Počas celej činnosti RVC sa snažíme vyš-
šie uvedené plniť. Ak máte návrh, ako našu 
činnosť zlepšiť, doplniť, viete o témach vzde-
lávania, ktoré považujete za dôležité... Teší-
me sa na Vaše pripomienky a námety osobne, 
resp. na zmo@zmo.sk 

Veríme, že sa nám darí pomáhať Vám 
zvyšovať Vašu prípravu, kde, podľa nás, 
vzdelávanie neodmysliteľne patrí, a tým 
i Vašu sebadôveru na poste predstaviteľov 
obcí a miest. 

 Tešíme sa na Vás na podujatiach RVC. 

Asociácia vzdeláva-
nia samosprávy združu-
je 9 Regionálnych vzde-
lávacích centier: Košice, 
Martin, Michalovce, Nit-

ra, Prešov, Rovinka, Senica, Trenčín, Trna-
va. Na spoločnej web stránke www.avs-rvc.sk 
nájdete prehľad podujatí nielen RVC Trnava, 
ale všetkých členských RVC. V časti Publiká-
cie máte vždy ponuku aktuálnych publikácii 
z edície Vzdelávanie v samospráve, ktorú vy-
dáva AVS, alebo od nášho partnera Wolters 
Kluwer, s. r. o. Všetky prihlášky na semináre, 
bežné, celoslovenské i objednávky publikácií 
realizujeme cez elektronické formuláre, kto-
ré sú jednoduché a efektívne. Spoločne sme 
v rámci Slovenska za rok 2015 zrealizovali cca 
450 podujatí s účasťou takmer 38 tisíc účast-

níkov. Okrem vzdelávania AVS uskutočnila 
1.10.2015 v Liptovskom Jáne i halový futbalo-
vý turnaj Vzdelávame a spájame samosprávu, 
kde na 1. mieste sa umiestnilo družstvo AVS, 
na 2. mieste práve starostovia – západ. 

29.10.2015 predsedníčka AVS Mgr. Briesten-
ská prevzala na slávnostnom podujatí ZMOS 
Pamätnú plaketu ZMOS pri príležitosti 25. vý-
ročia miestnej územnej samosprávy za aktívnu 
činnosť pri rozvoji ZMOS. Toto ocenenie patrí 
nielen AVS, ale predovšetkým jej členským 
RVC, ktoré priamo na území Slovenska reali-
zujú množstvo vzdelávacích podujatí.

 Mgr. ANDREA BRIESTENSKÁ
 vedúca kancelárie ZMO, 

 región JE Jaslovské Bohunice
 predsedníčka AVS

RVC pripravuje 
na 1. polrok 2016
22.3., 27.4., 6.5., 19.5., 2.6.2016

Akreditovaný kurz MŠ SR: 
Kontrolná činnosť v samospráve II. 

(5 dní) v spolupráci s RVC Nitra. 
Ing. Oxana Hospodárová, Mgr. Katarína

Tamášová Karácsonyová, Ing. Hele-
na Polónyi, Mgr. Vladimír Petrík

22.3.2016
Správa cintorínov v praxi obcí a miest

 JUDr. Mgr. Miloslav Hrádek, LL.M.
31.3.2016

Spoločenský protokol a etiketa
ako dôležitá súčasť 

mestského/obecného úradu
Mgr. Drahomíra Moretová
7.4.2016

Zákon č. 563/2009 Z. z. o správe
daní (Daňový poriadok)

 Ing. Adela Gašparovičová
26.4.2016

Výberové konania na pracovné 
miesta v miestnej samospráve

 Mgr. Ladislav Briestenský
3.5.2016

VZN k zákonu o odpadoch v zmysle
platnej legislatívy a aplikácia
zákona o odpadoch v praxi

 Ing. Peter Gallovič
5.5.2016

Ochrana majetku mesta/obce, 
predchádzanie škodám, inventarizácia

majetku, záväzkov a rozdielu
majetku a záväzkov

 Ing. Veverková-Konečná
17.5.2016

Odmeňovanie a zaraďovanie 
zamestnancov v školstve do platových

tried a novela „školských zákonov“
účinná od 1.9.2015

 Mgr. KatarínaTamášová Karácsonyová
24.5.2016

Správa registratúry a archivácia
dokumentov (obce, RO, PO,

školy a školské zariadenia) od 1.4.2016
 PhDr. Verona Nováková, PhD.

1. – 3.6.2016 
Profesijný a osobnostný rozvoj 

zamestnancov OcÚ/MsÚ (Liptovský Ján)
 Mgr. Ladislav Briestenský

29. – 30.6., 1.7., 6. – 7.7. 2016
Akreditovaný kurz MŠ SR: 

Podvojné účtovníctvo pre obce/mestá,
VÚC a ich rozpočtové organizácie

 Ing. Terézia Urbanová

  Pracovné porady členských RVC a AVS sú spojené sčasti i s relaxom a neformálnou 
výmenou skúseností. Na stretnutí v Slovenskom raji 19. – 21.8.2015 sme prerokovali dô-
ležité témy vzdelávania, prešli sme Zejmarskú roklinu a podebatovali so starostkou obce 
Hrabušice PaedDr. Janou Skokanovou, ktorá má dostatok energie i nápadov. Prezreli 
sme si modulovú materskú školu, rekreačné zariadenia na Podlesku, ktoré prevádzkuje 
priamo obec a dozvedeli sme sa veľa zaujímavého o tejto rázovitej obci.

  Bratislava 29.10.2015, ocenenie za aktívnu činnosť pri rozvoji ZMOS. AVS (cenu prevza-
la Mgr. Briestenská, predsedníčka) získala toto ocenenie spolu s ďalšími profesijnými 
združeniami: Asociácia prednostov úradov miestnej samosprávy, Združenie hlavných 
kontrolórov SR, Asociácia komunálnych ekonómov a iné. Foto: archív ZMO (4)
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Podujatia ZMO v roku 2016
Oslava 25 rokov samosprávy a združenia pre zamest-
nancov obcí 1.4.2016
 Odborný seminár OIK Bohunice apríl 2016
Zahraničná pracovná cesta pre starostov a primátorov 
regiónu JE J. Bohunice (Francúzsko) 8. – 12.6.2016
Športové hry žiakov základných škôl regiónu jún 2016
Samosprávny deň 7.9.2016
Pracovné stretnutie starostov a primátorov regiónu JE 
Jaslovské Bohunice (Podbanské) 12. – 14.10.2016
V spolupráci s regiónmi: Malokarpatské partnerstvo 
a Nad Holeškou darovanie krvi 7.4., 17.5., 13.9., 11.10.

  Najväčšiu účasť majú semináre pre účtovníčky obcí a nimi zriadené rozpočtové a príspevkové organizácie. Kapacita zasadačky, ktorá 
je 200 miest, je takmer naplnená. Ani v tejto oblasti sa, žiaľ, pohyb legislatívy nespomalil, a preto je neustále množstvo tém, otázok, 
problémov, ktoré je potrebné riešiť.

  Účastníci seminára Organizácia vlastnej práce, Vyhne, jún 2015
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Ktosi z učených svojho ča-
su povedal: „Vyjadriť z hĺbky 
duše čistotu pravdy vie doká-
zať len slovo básnika.“ Takéto 
slová naozaj potešia a pohla-
dia dušu človeka vo chvíľach 
radostných životných oka-
mihov. Posilňujú a neraz sú 
útechou i vo chvíľach smút-
ku, ktoré vo svojom živote 
prežívame. Dodávajú člove-
ku pocit jedinečnosti, výni-
močnosti, sebaistoty a úcty. 
Od narodenia až po poslednú 
rozlúčku prostredníctvom ko-
lektívov ZPOZ sprevádzame 
našich spoluobčanov živo-
tom, venujeme im pozornosť, 
lebo si ju právom zaslúžia. 

Združenie zborov pre občian-
ske záležitosti Človek – človeku 
v SR so sídlom v Banskej Bys-
trici väčšine starostov a zames-
tnancov obcí netreba osobitne 
predstavovať. Tak ako aj ZMO 
vzniklo, aby napomáhalo v služ-
bách pre človeka – občana. 
Pred rokom 1989 boli najskôr 
aktívy (APOZ), a potom zbory 
pre občianske záležitosti v pôsobnosti štátnej správy. 
Táto práca, založená na humánnom cítení, ľudskosti, 
prirodzenej láske a úcte človeka k človeku, má dnes už 
63-ročnú históriu. 

V Dome kultúry v Banskej Bystrici sa dňa 23. novem-
bra 1991 zišlo vyše 500 zástupcov miest a obcí, kto-
rí na ustanovujúcej celoslovenskej konferencii vyjadri-
li podporu záchrane zborov pre občianske záležitosti 
a rozhodli o založení novej organizácie prispôsobiac sa 
vnútrospoločenským zmenám a potrebám. Za predsed-
níčku ústrednej rady bola zvolená Mgr. Anna Ťureková, 
ktorá zastáva túto funkciu dodnes. Práve jej, všetkým 

ZPOZ-ákom a mnohým obetavým ľuďom, ktorí preja-
vovanie pozornosti, lásky a úcty človeka k človeku po-
važujú za hlavný zmysel svojho života, chcem vysloviť 
poďakovanie za dlhoročnú záslužnú prácu. 

Metodická činnosť združenia spočíva v organizovaní 
seminárov, metodických dní či prehliadok programov, 
ktoré majú za cieľ aj výmenu skúseností z podujatí 
pri občianskych obradoch, slávnostiach – význam-
ných príležitostiach samosprávy. Výsledkom edičnej 
činnosti je 29 zborníkov a pravidelné vydávanie me-
todicko-informačného bulletinu Človek – človeku. Sú 
užitočnou a praktickou pomôckou i inšpiráciou pre or-

ganizátorov a účinkujúcich. Dňa 27. mája 
2016 sa v Žiari nad Hronom uskutoční 24. 
celoslovenská prehliadka programov Obra-
dy v živote, na ktorej sa zúčastnia kolektívy 
ZPOZ vybrané na regionálnych a krajských 
prehliadkach. 

Toto združenie je po ZMOS najväčším ob-
čianskym združením v SR. Budeme radi, keď 
sa nám podarí rozšíriť naše rady o nových čle-
nov, aby práca zborov úspešne napredovala. 
Veď naším cieľom je predovšetkým spokoj-
nosť občana. Nech sa každé stretnutie s ním 
premení na sviatok. 

Členská základňa na území ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice – krajské rady:

Trenčiansky kraj – 125 členov
Bc. Martin Lednický, Pobedim, predseda 

KR, člen ÚR
Nitriansky kraj – 83 členov
Ing. Andrej Čopík, Kovarce, predseda KR, pod-

predseda ÚR
Trnavský kraj – 50 členov
Ing. František Gögh, Veľké Úľany, predseda 

KR, člen ÚR
Bratislavský kraj – 29 členov
 MARTA GENČÚROVÁ, Trstín
 členka ÚR

Mať jubileum,
to je akoby 

znovu sa narodiť.
Múdrejší.

Ľudsky krajší.
Skúsenejší.

Spriadať 
krehkú niť 

a žiť
odznovu.

Život,
čo teší,
aj ten,
čo bolí.

Na smutné 
nemyslieť
a krásne

deliť tromi.
Mať slnko
v očiach

a zvonček 
na perách
a kominára
stretávať

každý deň
vo dverách.

Alebo smutného
klauna

so srdcom 
na tričku,
čo nosí 

v klobúku
červenú kotvičku.

Pre šťastie.
Čo rastie
a rastie

a rastie...
A nikdy nemá dosť!

Lebo je krásne
žiť druhým
pre radosť.

Stretnutia meníme na sviatky
25 ROKOV OSLAVUJE AJ ZDRUŽENIE ZBOROV PRE OBČIANSKE ZÁLEŽITOSTI ČLOVEK – ČLOVEKU

  Marta Genčúrová, Trstín, členka ÚR ZPOZ Foto: internet (2)

  Vítania do života patria k najslávnostnejším podujatiam v našich obciach
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Ctené kolegyne a kolegovia, milí čitate-
lia, rok ubehol ako voda a opäť sa máme 
možnosť stretnúť na zasadnutí najvyššie-
ho orgánu nášho záujmového regionálne-
ho združenia. Zdôrazňujem záujmového, 
pretože naše združenie dal dohromady zá-
ujem byť vyrovnaným partnerom vládnej 
a parlamentnej moci pri spravovaní záuj-
mov regiónu ale aj celej našej krajiny. Vte-
dy sme všetci, hlavne tí, ktorí v tom čase 
boli starostami, vnímali tvoriacu sa samo-
správu, ale aj demokratický systém riade-
nia krajiny ako rodiaci sa organizmus.

Teraz, po štvrťstoročí, môžeme bilancovať. 
Môžeme sa pýtať samých seba a trebárs aj 
kolegov navzájom. Ako sa nám podarilo za 
toto obdobie zvýšiť vplyv na riadenie regiónu 
a krajiny? Máte pocit, že my ako starostovia 
z nášho regiónu, ktorí majú zastupovať záuj-
my obyvateľov a napĺňať rozhodnutia obec-
ných zastupiteľstiev, sme dostatočne vypočutí 
a akceptovaní? Myslíte si, že naša republiko-
vá stavovská organizácia bojuje za obecné 
záujmy, a tým aj za záujmy každého obyvateľa 
Slovenska dostatočne? Takéto otázky chodia 
na myseľ mne. Verím, že nie som jediný, ktorý 
nad podobnými témami uvažuje. 

Len deklarovaní partneri
Pred rokom som otvoril tému neknihova-

ných parciel na stránkach nášho „obšťastní-
ka“. (To je preklep cielený, aby ste sa toľko 
nemračili.) Zázrakom sme to pretlačili až na 
rokovanie republikovej rady ZMOS, ale ako 
hlavná téma, ktorá by pomohla pri riešení ma-
jetkových a zmluvných záležitostí pri protipo-
vodňovej ochrane a rozvoji cykloturistiky, sa 
neobjavila. Prišlo to na pretras pri rokovaniach 
s cyklokoordinátorom, ale opäť z toho idú len 
akési polovičaté návrhy a postupy riešenia. 
Považoval som túto tému za dôležitú a zák-
ladnú pri rozvoji spomenutých dvoch oblastí. 
Táto ale i ďalšie témy sú príkladom toho, že 
samospráva je síce vládnou mocou deklaro-
vaná ako partner toho najvyššieho významu, 
ale len deklarovaná. 

Strategické nad človeka
Jasný príklad máme aj pri našej srdcovej 

téme, a tou je jadrová energetika. Ako len okolo 
nás poletovali, keď potrebovali dať dohromady 
posudzovanie vplyvov a vyjadrenia dotknutých 
samospráv k zámerom a stavebným konaniam. 
Individuálne nás rozobrali, a tým skončila sila 
združenia a vôbec sústredený vplyv samosprá-
vy na hospodárstvo regiónu. A tlak bol najsilnej-
ší od jednotkárov, cez dvojkárov a na vás troj-
károv už chcú postupne zabudnúť. Ste ďaleko 
a je vás veľa. Je to smutné a prepáčte mi za 
trochu sarkazmu. Vrcholom je posledná „malá“ 
novela, či zmena stavebného zákona. Tá pový-
šila strategické nad človeka, obyvateľa, obec, 
či samosprávu. Zajtra vám, v mene všeobec-
ného blaha, za vaším pozemkom môže vyrásť 
hala obludných rozmerov a po piatich rokoch 
a minutých investičných stimuloch a riadnej krí-
ze tam zostane len ako svedok minulého blaha. 
Blaha hlavne staviteľov týchto „strategických 
investícií“. Už nerozhodujeme, a dokonca ani 
nespolurozhodujeme. 

Aby sme nemali taký negatívny pocit, dáva 
nám vládna moc DOTÁCIE na rozvoj infra-

štruktúry pre obyvateľov. Dáva dotácie z daní 
a poplatkov obyvateľov vlastnej krajiny. Tvári sa, 
akoby tieto prostriedky zabezpečila vlastnými 
hlavami odniekiaľ z vesmíru, či neviem, z ktorej 
gubernie. Treba všetkým opakovať, že len roz-
deľuje dane, ktoré vyberie! Keď je problém so 
školstvom, zrazu sa nájde 20 mil. na telocvične či 
50 mil. do vysokých škôl. Na Slovensku je však 
možno tisíc telocviční s vekom v priemere 40 ro-
kov. Kde je systém a kde je nejaká koncepcia?

Politika pod vplyvom lobistov
Aj u vás, v kancelárii starostu, bol niekto XY 

s otázkou: „Starosta, chcete mať dotáciu na 
opravu telocvične? My sme tí praví. Poďte 
s nami. Máme 90-% úspešnosť.“ Je toto po 
25 rokoch normálne? Veď sa nám to ešte zhor-
šuje. Nikto nepíše a nenadáva ministrovi, keď 
tečie do školských a obecných budov, keď sú 
rozbité cesty. Ešte aj za elektrinu dostávame za-
brať, aj keď s ňou nič nemáme. Pritom minister 
je ten, ktorý sedí na peniazoch, a nie starosta! 
Takto nám pomáha vládna moc. Nemyslím len 
súčasnú či vlastne končiacu vládu, ale všetky 
vlády, ktoré sa pri spravovaní našej krajiny vy-
striedali. Jedna špekulovala s daňami, druhá 
zarezala starostovský stav, tretia nám postupne 
zoberie kompetencie a rozbije systém zabeh-
nutej samosprávy. Ale všetky, keď nevedia hos-
podáriť, zvalia vinu na samosprávu, že plytvá 
a nekonsoliduje. Jednoducho, po vôbec nie zlo-
žitej analýze je jasné, že vláde a parlamentnej 
moci sa nedá dôverovať. Vláda a politici sú jed-
noznačne pod vplyvom lobistov a nespravujú 
štát pre regióny, a tým pre ich obyvateľov, ale 
pre sponzorov ich volebných kampaní. 

Neúspešné žiadosti do koša, 
financie do luftu

Prečo neboli označené ako strategické in-
vestície trebárs zberné dvory? Prečo neboli 

vyňaté z posudzovania? Veď obce ich potre-
bujú a pre obyvateľov je to strategické. Re-
klama nás bombarduje, koľko projektov bolo 
podporených z prostriedkov EÚ, ale nikto 
doteraz nezverejnil štatistiky, koľko žiados-
tí obce spracovali a po komplikovanom do-
pĺňaní ich mohli akurát tak hodiť do koša, 
ak boli neúspešné. Hodiť do koša, pretože 
nové výzvy sú následne vyhlásené inak. A to 
nehovorím o množstve prostriedkov, ktoré 
na to obce vynaložili. 

Pre starostov je taktiež dôverne známy 
Environmentálny fond. Kto z vás nepodal 
žiadosť na tento dotačný fond? Asi všet-
ci podali minimálne jednu, väčšina však aj 
dve žiadosti o dotáciu. Koľkí ste boli úspeš-
ní? Vy najlepšie viete, koľko energie sme 
tomu venovali. Aby ste si vedeli predstaviť, 
o akých číslach sa bavíme, použijem prí-
klad pred časom vyhodnoteného kola na vý-
zvu programu L2: Zvyšovanie energetickej 
účinnosti existujúcich verejných budov vráta-
ne zatepľovania. Neviem, či ste mali čas si 
skontrolovať úspešnosť podaných žiadostí. 
Bolo podaných cca 800 žiadostí, z toho bolo 
úspešných a podporených približne 130, ne-
podporených cca 660 a vrátených pre neú-
plnosť tiež pár desiatok. Je toto normálne? 
K čomu nás to doháňajú? Párkrát som túto 
situáciu prirovnal k pretekom chrtov, kde my 
sme, bohužiaľ, tie uštvané zvery, kedy pre 
úspešné doplnenie žiadosti sa trápime až 
za hranice normálnosti, a potom nám z toho 
vyjdú takéto krásne čísla. Videli ste niekde 
pri envirofonde percentuálne vyhodnotenie 
úspešných a neúspešných žiadostí? Dajte si 
odpoveď sami.

Tieto preteky majú však aj inú stránku, tú 
finančnú. Na samotnú žiadosť treba čosi aj 
vynaložiť. Ak to zjednoduším, tak jedna žia-
dosť by mohla stáť cca 1 000,- eur. Nená-
sobte, viaceré žiadosti boli aj drahšie. A pro-
jektová dokumentácia? Rozlúčte sa s tým, 
že ju použijete pri EÚ fondoch. Ak nebola 

Ideme na doraz, až za bežné hranice

  Peter Radošinský
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robená spolu s energetickým auditom, je ur-
čená na prepracovanie. Koľko sme transpa-
rentne vyhodili z okna? Koľko času staros-
tov a koľko času pracovníkov úradov bolo 
na toto všetko treba? Osobne ma to hrozne 
mrzí a treba s tým už konečne niečo robiť. 

Možno môj osobný pohľad nezachytáva do-
statočne presne realitu, ale na stránky spra-
vodajcu nášho regionálneho združenia pat-
ria aj tieto témy. Niektorí z vás isto ohodnotia 
moje myšlienky ako naivné, ale ak niekto neo-
tvorí podobné témy aj verejne, nič sa nezlepší 
a stav sa bude ešte viac zhoršovať.

Je čas zvýšiť hlas, 
bojovníci prvej línie 

Ctení kolegovia, je čas, keď sa tvorí nová 
vláda Slovenskej republiky a zároveň je 
čas, keď si musíme presadiť aj záujmy sa-
mosprávy pri správe tejto krajiny. Začnime 
konečne pracovať ako silné združenie, kto-
ré má oveľa viac mandátov ako niektorí tzv. 
politici. My poznáme potreby ľudí najlepšie. 
My štátu organizujeme zamestnávanie ľudí 
z úradov práce, my riešime krízové a mimo-
riadne udalosti, my sme jednoducho bojov-
níci prvej línie. A my máme skláňať hlavy? 
To už, myslím, musí skončiť. Teraz je ten 
najlepší čas hlasne povedať, kde my vidíme 
problémy a dať si trebárs aj podmienky, že 
takto to už nemienime tolerovať. Treba vo-
lať po navýšení podielu na daniach. Jasne 
je vidieť, že ministerstvá majú prostriedkov 
dosť a nevedia s nimi hospodáriť tak dobre 
ako samospráva. Peniaze dotačných fondov 
ministerstiev je potrebné rozdeliť na obyva-
teľa. Samozrejme, investične ich viazať na 
konkrétne aktivity a činnosti. Treba zabezpe-
čiť to, aby zamestnanci fondov kontrolovali 
ich využitie na konkrétne úlohy a pomáha-
li pri ich plnení a nie bezducho kontrolova-

li more žiadostí odsúdených na neúspech. 
Musíme žiadať, aby ministerstvá boli pre sa-
mosprávu pomocným a poradným článkom 
štátnej správy. Nie súperom a postrachom. 
Veď problémov na našom malom Slovensku 
máme tak veľa. 

Snem je miesto, kde sa môžeme poroz-
právať, dohodnúť, a dokonca aj prijať nejaké 
požiadavky. Deň pred napísaním tohto člán-
ku mi známy povedal: „Na školení manažér-
skych zručností nám psychológ vraví: Buďte 
sebeckí, lebo sebcovi je dobre a jeho blíz-
kym je potom dobre tiež.“ Zaujímavé slová 
od človeka, ktorý má vidieť do duše bežných 

ľudí. Ak sa pán psychológ nemýlil, pre nás 
ako starostov sú naši blízki naši občania. My 
potom musíme ako samospráva zastávať len 
záujmy samosprávy.

Verím, že mnohí z vás chápete, z čoho pra-
menia moje slová. Zastávame zložité funkcie 
s množstvom špecifických povinností. Ideme 
často až na doraz, ba až za bežné hranice. 

Želám vám aj prostredníctvom našich novín 
pevné telesné a duševné zdravie a pokoj v ro-
dinách. Veľa dobrých spolupracovníkov a len 
samé slnečné dni. PETER RADOŠINSKÝ

 starosta obce Chtelnica
 Foto: archív obce Chtelnica

UROBME DOBRÝ SKUTOK, DARUJME KRV – DARUJME ŽIVOT

  „Kvapkou“ krvi prispeli i starostovia. Zľava: Ing. M. Červenka z Ratkoviec, R. Bla-
nárik z Dobrej Vody, Mgr. M. Sagan z Cífera. Poďakovanie patrí všetkým, ktorí prišli 
a chceli darovať vzácnu tekutinu, hoci niektorým z rôznych dôvodov bol odber 
zamietnutý. Ďakujeme. 

Po úspešnom podujatí 30.9.2015 v Jaslov-
ských Bohuniciach, kde sa uskutočnilo 
takmer 30 odberov (celkovo prišlo 40 dar-
cov), v roku 2016  realizujeme podujatie 
v spolupráci s OZ Malokarpatské partner-
stvo a Mikroregiónom nad Holeškou nasle-
dovne: 
 7.4.2016 Chtelnica
 17.5.2016 Trstín
 13.9. 2016 Chtelnica
 11.10.2016 Trstín

Vianočná kvapka krvi Krakovany 
(zatiaľ bez termínu) 

Spresnené informácie priebežne zašleme 
mailom prostredníctvom kancelárie ZMO. 
Srdečne pozývame všetkých darcov.

 A. Briestenská, foto: autorka

Samosprávna kvapka krvi

  Odber krvi sa v septembri 2015 uskutočnil v príjemných zrekonštruovaných  
priestoroch „bývalého“ Obecného úradu v Jaslovských Bohuniciach. Darcovia krvi 
vyplnili pred vyšetrením a odberom krvi dotazníky. Po odbere ich čakalo občerstve-
nie i vrátane chutnej torty. 
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Už od prvej sekundy svojho života za-
čína človek starnúť. Prejavy staroby sú 
u každého človeka individuálne. U niekoho 
zmeny prebiehajú po šesťdesiatke, u iné-
ho neskôr. Starobe nikto neunikne, treba 
sa s tým zmieriť a prijať túto etapu života. 
Je veľa tých, ktorí túto skutočnosť neprij-
mú a odrazí sa to na ich zdravotnom stave. 
A potom vzniká v rodine problém, kto sa 
o rodiča postará. 

Viacgeneračné rodiny sú už dnes vzácnos-
ťou a starý človek zostáva sám. Potom sa cíti 
nepotrebný, nastupuje psychika a zhoršenie 
zdravotného stavu. Podľa odborníkov trpí psy-
chickými problémami 20 – 30 % ľudí vo veku 
nad 60 rokov. Čo s rodičom? Často už aj deti 
sú vo vyššom veku a nie je možné, aby zabez-

pečili svojmu otcovi alebo matke opateru, aj 
keby ako chceli. Hrozba, že prídu o prácu a ži-
vobytie, je veľká. A potom je rad na obci. Každý 
predstaviteľ obce vie, že keď príde občan s ta-
kýmto problémom, nastáva bezmocnosť. Nie 
z dôvodu, že by nechcel pomôcť, ale preto, že 
nemá možnosti. A tak vznikol nápad zriadiť za-
riadenie pre seniorov predovšetkým pre vlast-
ných občanov, občanov Jaslovských Bohuníc 
a v januári už Bohunka prijala prvých klientov. 
Vznikla rekonštrukciou priestorov bývalých ka-
sární. Investorom bola obec a z vlastných pros-
triedkov vyčlenila 646 894 eur na rekonštrukciu 
a na vnútorné zariadenie 102 322 eur. 

Zariadenie pre seniorov Bohunka je rozpoč-
tovou organizáciou, ktorá je svojimi príjma-
mi a výdavkami napojená na rozpočet Obce 
Jaslovské Bohunice. Štatutárnym zástupcom 
zariadenia je riaditeľka Mgr. Martina Valková.

Zariadenie poskytuje sociálne služby pod-
ľa zákona č. 448/2008 Z. z. o sociálnych služ-
bách v z. n. p. a vykonáva odborné, obslužné 
a ďalšie činnosti, zabezpečuje vykonávanie 
týchto činností alebo utvára podmienky na 
ich vykonávanie v rozsahu ustanovenom zá-
konom pre jednotlivé druhy sociálnej služby. 
Sociálne služby v zariadení sú poskytované 
celoročnou pobytovou formou. Kapacita zaria-

denia je v súčasnosti 30 klientov, o ktorých sa 
stará 18-členný kolektív zamestnancov.

V zariadení pre seniorov sa podľa § 35 zá-
kona č. 448/2008 Z. z. poskytuje sociálna služ-
ba fyzickej osobe, ktorá

a)  dovŕšila dôchodkový vek a je odkázaná 
na pomoc inej fyzickej osoby podľa prí-
lohy č. 3 zákona o sociálnych službách, 
a jej stupeň odkázanosti je najmenej IV.,

b)  fyzickej osobe, ktorá dovŕšila dôchodkový 
vek, a poskytovanie sociálnej služby v tomto 
zariadení potrebuje z iných vážnych dôvodov.

Zariadenie pre seniorov poskytuje: pomoc 
pri odkázanosti na pomoc inej fyzickej osoby, 
sociálne poradenstvo, sociálnu rehabilitáciu, 
ošetrovateľskú starostlivosť, ubytovanie, stra-
vovanie, upratovanie, pranie, žehlenie, údržbu 
bielizne a šatstva. V zariadení sa utvárajú 
podmienky na úschovu cenných vecí a zabez-
pečuje sa záujmová činnosť.

Hlavným cieľom je neustále napĺňanie po-
slania zariadenia – poskytovanie kvalitných 
sociálnych služieb klientom na základe etické-
ho a odborného prístupu v súlade s ochranou 
ľudských práv a základných slobôd tak, aby 
sme neustále rozvíjali a podporovali také opat-
renia, programy a postupy, ktoré budú vždy 
viesť k udržaniu, prípadne zlepšeniu zdravot-
ného stavu klientov, vytváranie predpokladov 
pre udržanie fyzických a psychických schop-
ností podľa priania, možností a schopností 
klienta. Vytvorenie pre klientov pohodlia a at-
mosféry domáceho prostredia.

Ciele a poslanie 
Zariadenia pre seniorov BOHUNKA

  Poskytovať kvalitné sociálne služby (do-
držiavať štandardy kvality sociálnych slu-
žieb),

  udržiavať a podporovať pravidelný kon-
takt klienta s rodinou a komunitou,

  zaistiť nekonfliktné spolunažívanie klien-
tov a ich bezpečnosť,

  pri poskytovaní sociálnych služieb zohľad-
ňovať návyky klientov,

 zapájať klientov do diania v zariadení,
 zvyšovať kvalifikáciu zamestnancov,
 dlhodobo modernizovať zariadenie,
  každý zamestnanec si musí uvedomiť, že 

klient = partner.

Starý človek by nemal byť príťažou, je to 
človek, ktorý má niečo odžité, vychoval nás, 
odovzdal skúsenosti, a preto si zaslúži dôstoj-
nú starobu, lásku a starostlivosť. 

 BOŽENA KRAJČOVIČOVÁ
 starostka obce Jaslovské Bohunice

Aby rodič nebol na príťaž
ČLOVEK SI ZASLÚŽI DÔSTOJNÚ STAROBU

  Slávnostné otvorenie Zariadenia pre seniorov Bohunka v Jaslovských Bohuniciach sa 
uskutočnilo 2.12.2015 prestrihnutím pásky. Zľava: Mgr. Valková, riaditeľka ZpS, Božena  
Krajčovičová, starostka obce Jaslovské Bohunice. Foto: archív obce (2)

  Prví klienti nastúpili do nových priestorov Zariadenia pre seniorov Bohunka 11.1.2016. 
Aktuálne im poskytuje komplexný servis služieb 18 zamestnancov, kapacita zariadenia 
je 30 klientov. Bližšie informácie na www.bohunka.jaslovskebohunice.sk.
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Základnou myšlienkou pre 
vznik mikroregiónu bol roz-
voj spoločenského, kultúrne-
ho, ekonomického a hospo-
dárskeho života. Mikroregión 
nad Holeškou bol založený 

dňa 26.6.2000 na ustanovujúcom sneme ako 
záujmové združenie Spoločenstvo mikrore-
giónu nad Holeškou. Zakladajúcimi obcami 
boli: Borovce, Dolný Lopašov, Dubovany, Ra-
kovice, Šterusy, Veľké Kostoľany a Veselé. 

V júni 2001 bola za člena prijatá Združe-
ná stredná škola poľnohospodárska, terajšia 
Stredná odborná škola Rakovice, kde sa vy-
tvorilo sídlo. V súčasnosti mikroregión pred-
stavuje súvislé ucelené územie 13 obcí: Bo-
rovce, Dolný Lopašov, Dubovany, Chtelnica, 
Kočín-Lančár, Krakovany, Nižná, Ostrov, Ra-
kovice, Šterusy, Trebatice, Veľké Kostoľany, 
Veselé a Stredná odborná škola Rakovice. 

Mikroregión nad Holeškou sa svojou čin-
nosťou zameriava hlavne na:
  koordinovaný postup pri vytváraní kon-

cepcie rozvoja mikroregiónu,
  cieľavedomú spoločnú ochranu zákon-

ných práv a záujmov členov,
  iniciovanie a podporu aktivít v oblasti tu-

ristiky a agroturistiky,
  vytváranie priaznivého prostredia pre sú-

kromných podnikateľov v oblasti služieb 
súvisiacich s vidieckou turistikou,

  zviditeľňovanie mikroregiónu vhodnou 
propagáciou,

  dosiahnutie vyššej ekonomickej prosperi-
ty obcí mikroregiónu a ich obyvateľov,

 ochranu životného prostredia.

Činnosť a napĺňanie cieľov v zmysle stanov:
 V roku 2015 Mikroregión nad Holeškou 

nadviazal, pokračoval a rozvíjal realizáciu 
niektorých rozpracovaných aktivít a projek-
tov z predchádzajúceho roku a taktiež inicio-
val samostatne alebo v spolupráci s partnermi 
nové rozvojové impulzy v záujmovom území. 
Najdôležitejším rozhodnutím a prijatím uzne-
senia ešte na konci roku 2014 bolo schválenie 
a následné vytvorenie pracovného miesta ma-
nažéra mikroregiónu. Toto miesto bolo obsa-
dené od 1. januára 2015 Lukášom Pavlechom 
z Ostrova na základe výberového konania.
 V minulom roku výkonný výbor mikroregió-

nu zasadal celkove 12-krát a miestom zasad-
nutia bola zvyčajne obec Rakovice. Uskutočni-
lo sa aj zasadnutie snemu, ktoré bolo zvolané 
pozvánkou na deň 16. júla 2015 a miestom za-
sadnutia bol Obecný úrad Trebatice. Hlavnými 
bodmi programu bolo prijatie nového člena – 
Mesta Vrbové, čo nebolo schválené a schvále-
nie členského príspevku, ktorý bol jednomyseľ-
ne schválený vo výške 1,50 €. 
 Prioritou výkonného výboru a manažéra 

mikroregiónu počas celého roku 2015 bolo po-
kračovanie prípravných prác pre vypracova-
nie Integrovanej stratégii rozvoja územia MAS 
(miestna akčná skupina) Holeška, ktorá bola 
rozpracovaná v predchádzajúcom roku 2014, 
a spracovaním stratégie miestneho rozvoja 
mikroregiónu bola poverená na základe výbe-
rového konania spoločnosť AZ Poľno, s. r. o., 

Nové Zámky. Konečným cieľom tejto aktivity 
bude zapojenie sa do výzvy Ministerstva pô-
dohospodárstva SR a získania štatútu MAS.
 Taktiež v predchádzajúcom roku 2015

bolo značné úsilie vynaložené na dokonče-
nie Programu hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja všetkých členských obcí mikrore-
giónu, ako aj celého územia mikroregiónu. 
Na vypracovanie uvedeného dokumentu 
bol uskutočnený prieskum trhu, na ktorom 
sa zúčastnili odborné spoločnosti, s výsled-
kom najvýhodnejšej ponuky spoločnosti Me-
dia Coeli, Trnava. Na základe prieskumových 
dotazníkov a zasadnutí pracovných skupín 
v obciach boli vypracované plány jednotli-
vých obcí ako aj celého mikroregiónu.

 V roku 2015 aj vďaka aktívnej práci mana-
žérov mikroregiónov a aktivít v rámci cezhra-
ničného partnerstva, prehlbovala sa spoluprá-
ca s mikroregiónmi na Morave. Výsledkom 
týchto aktivít bola pracovná cesta, ktorá sa 
uskutočnila 4. augusta, a podpísanie dohody 
o spolupráci medzi Mikroregiónom nad Ho-
leškou a Mikroregiónom Hodonínsko. Dohodu 

podpísali štatutárni zástupcovia Dušan Daloš 
a Ing. arch. Milana Grauová. 
 V rámci programu cezhraničnej spoluprá-

ce medzi ČR a SR, sme podali spolu s par-
tnerskou obcou Čejkovice projekt Poznaj Mik-
roregión nad Holeškou, ktorého výstupom je 
14 exteriérových tabúľ s mapou mikroregió-
nu a obcí, v ktorých sa nachádzajú, 100 ks 
nástenných máp do škôl a na obecné úrady 
a 3000 ks turistických máp, ktoré sú rozmies-
tnené v obciach mikroregiónu a v partnerskej 
obci. Zároveň sa v rámci tohto projektu spus-
tila webová stránka www.holeska.sk, kde je 
možnosť dozvedieť sa viac o fungovaní a čin-
nosti mikroregiónu, cezhraničnej spolupráci, 
ale i o partnerskej obci Čejkovice.
 Začali sa vyvíjať aktivity v rámci operačné-

ho programu slovensko-rakúskej spolupráce, 
ktoré sa budú týkať najmä odpadového hos-
podárstva, ochrany životného prostredia, zavá-
dzania alternatívnych zdrojov energií a výmeny 
skúseností medzi samosprávami. Všetky obce 
pripravovali podklady pre projekt Predchádza-
nie vzniku biologicky rozložiteľných odpadov. 
V rámci projektu každá obec bude mať mož-
nosť podľa potreby a požiadaviek zabezpečiť 
kompostéry pre domácnosť, veľkoobjemové 
kompostéry, elektrické kompostéry a štiepko-
vače. Ďalej súčasťou projektu bude aj osvetová 
kampaň zameraná na predchádzanie vzniku 
bioodpadov formou brožúr, letákov, prednášok 
pre občanov, žiakov základných škôl, súťaží, 
dotazníkového prieskumu a verejnou osvetou.
 Veľkou spoločnou aktivitou a prioritou 

bola aj počas roku 2015 snaha o vybudova-
nie cyklotrás spájajúcich obce mikroregiónu 
a ich napojenie na existujúce cyklotrasy v šir-
šom okolí. V súčasnosti sa pripravuje vytvo-
renie generelu cyklodopravy v Mikroregióne 
nad Holeškou a tvorba projektovej dokumen-
tácie cyklotrás, ktorá bude pokračovať aj v na-
sledujúcom období, kde je potrebné v roku 
2016 ukončiť proces územného konania a pro-
ces stavebného povolenia. Každá obec musí 
vytypovať smerovanie cyklotrasy po majetko-
vo vysporiadaných pozemkoch a spolu so su-
sednými obcami určiť body napojenia tak, aby 
v konečnom dôsledku cyklotrasa tvorila ucele-
nú trasu. DUŠAN DALOŠ, predseda MnH

Cyklotrasy sú naďalej prioritou
MIKROREGIÓN NAD HOLEŠKOU

  Na prejazde obcami Mikroregiónu nad Holeškou na bicykloch sa v roku 2015 zúčastnilo 
310 účastníkov. Najmladší mal 2 roky a najstarší 75 rokov. Foto: archív MnH
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V apríli uplynie už 10 rokov od chvíle, 
kedy Jadrová a vyraďovacia spoločnosť, 
a. s., (JAVYS, a. s.) prevzala zodpovednosť 
za činnosti záverečnej časti mierového 
využívania jadrovej energie. Spoločnosť 
kráča s rešpektom po ceste vzájomnej 
dôvery prevádzkovateľa jadrových zaria-
dení a obyvateľov jaslovskobohunické-
ho a mochovského regiónu. Z roka na rok 
potvrdzuje svoju jedinečnosť v dôležitom 
jadrovom segmente a je jednou z mála spo-
ločností na Slovensku, ktoré sa môžu po-
chváliť kompetentnými odborníkmi, roz-
víjajúcimi viac ako 40-ročné skúsenosti 
špecifického odboru.

S cieľom znižovania potenciálneho rizika 
a environmentálnej záťaže JAVYS, a. s., za-
bezpečuje vyraďovanie jadrových zariadení – 
úspešne napreduje v druhej, záverečnej, etape 
vyraďovania jadrovej elektrárne (JE) V1. Bola 
napr. zlikvidovaná centrálna čerpacia stanica, 
ako aj ďalšie stavebné objekty, po vyprázdnení 
technológie sa upravuje strojovňa na pracovis-
ko uvoľňovania materiálov z primárneho okru-
hu, kde sa začala okrem iného demontáž izo-
lácií. Je predpoklad dodržať plánovaný termín 
ukončenia vyraďovania v roku 2025. 

V súlade s plánom pokračujú tiež činnosti 
2. etapy vyraďovania JE A1, ktorej úlohy budú 
splnené v tomto roku. Súbežne ide príprava 
na 3. a 4. etapu, aby plynule nadväzovala. 
Prvým predpokladom k naštartovaniu týchto 
etáp bolo v roku 2015 ukončenie procesu po-
sudzovania ich vplyvu na životné prostredie.

Dôležitou súčasťou odborného portfólia 
spoločnosti JAVYS, a. s., je v reťazci závereč-
nej časti jadrovej energetiky nakladanie s vy-
horetým jadrovým palivom a rádioaktívnymi 
odpadmi (RAO). Uvedené odpady nepochá-
dzajú len z jadrových elektrární. Spoločnosť 
sa stará aj o bezpečné nakladanie s RAO zo 
zdravotníctva, priemyslu, ale i výskumných 
centier. Pri nakladaní s týmito špecifickými 
materiálmi plní celospoločensky zodpovednú 
úlohu spočívajúcu predovšetkým v ochrane ži-
votného prostredia a zdravia obyvateľov v Slo-
venskej republike. Na tento účel JAVYS, a. s., 
vybudoval nové objekty označené ako Zaria-
denie na nakladanie s IRAO a ZRAM. 

V rámci budovania potrebnej infraštruktú-
ry záverečnej časti jadrovej energie realizuje 
viaceré významné investičné projekty. Medzi 

najdôležitejšie akcie patrí výstavba úložiska 
pre veľmi nízko aktívne odpady a sprevádzko-
vanie zariadenia na nakladanie s inštitucionál-
nymi RAO a zachytenými rádioaktívnymi ma-
teriálmi v Mochovciach. V lokalite Jaslovské 
Bohunice sa stavia objekt integrálneho skla-
du RAO, ktorý bude slúžiť najmä na sklado-
vanie veľkorozmerných kovových RAO z vy-
raďovania jadrových elektrární. Rozbiehajú 
sa prípravné činnosti súvisiace so zavedením 
technológie na pretavbu kovových RAO. Ne-
menej dôležitý je projekt dobudovania skla-
dovacej kapacity vyhoretého jadrového paliva 
v Jaslovských Bohuniciach. 

O realizovaných i pripravovaných aktivitách 
spoločnosť pravidelne komunikuje so zástup-
cami samosprávy obcí dotknutých jej činnos-
ťou. Veľmi si váži ústretovosť starostov počas 
konzultácií i na verejných prerokovaniach jed-
notlivých projektov. Aktívne sa podieľa na pre-
zentácií činností prostredníctvom občianskych 

informačných komisií v oboch jadrových loka-
litách. Rovnako prirodzeným spôsobom sa 
prezentuje laickej verejnosti v Informačnom 
centre v Jaslovských Bohuniciach a onedlho 
aj v Mochovciach.

Neustále snahy a konkrétne kroky v oblas-
ti skvalitňovania činnosti, ako aj vysoko od-
borné zázemie, sa stali predmetom uznania 
zo strany mnohých medzinárodných odborní-
kov, ako aj zástupcov uznávaných medziná-
rodných inštitúcií. V minulom roku spoločnosť 
JAVYS, a. s., navštívili členovia Rady guverné-
rov MAAE vo Viedni, japonský veľvyslanec na 
Slovensku Akio Egawa, zástupcovia Čínskej 
národnej jadrovej korporácie a v neposlednom 
rade členovia Predstavenstva Európskej banky 
pre obnovu a rozvoj. Experti spoločnosti odo-
vzdávali skúsenosti odborníkom z Južnej Kó-
rey, Ukrajiny, Gruzínska, Brazílie či Argentíny. 
Profesionálny odborný i organizátorsky prístup 

Desaťročie vzájomnej dôvery

  V rámci projektu BIDSF prebieha výstavba Integrálneho skladu RAO v Jaslovských Bo-
huniciach Foto: Mgr. Jana Čápková

  Novovybudované úložné štruktúry na veľmi nízko aktívne RAO v Mochovciach
 Foto: Rastislav Prítrský

  Realizácia projektu BIDSF zameraného na 
demontáž izolácií v kontrolovanom pásme 
JE V1 Foto: Rastislav Prítrský
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Občianske združenie Ma-
lokarpatské partnerstvo so 
sídlom v Boleráze je dobro-
voľným záujmovým nezávis-
lým združením, ktoré ako žia-
dateľ o štatút MAS (miestna 

akčná skupina) má 53 členov, z toho 23 obcí 
a 30 zo súkromného sektora, občianskeho 
sektora, neziskového a záujmového sektora. 

Malokarpatské partnerstvo bolo založené 
26.5.2007 s cieľom vytvorenia integrovanej 
stratégie na obnovu a rozvoj a propagáciu ce-
lého regiónu ako aj všestrannú podporu roz-
voja daného územia. Všetky naše kroky a akti-
vity smerujú k realizácii investícií plánovaných 
v rámci miestnej stratégie, k rozvoju vidiec-
keho mikroregiónu, podnecovaniu a podpore 
aktérov za účelom využitia potenciálu územia 
s dlhodobou perspektívou.

V poslednom období sme venovali maxi-
málne úsilie vypracovaniu projektového zá-
meru v rámci výzvy 1MAS/PRV/2015, pre 
Stratégiu CLLD – Malokarpatské partnerstvo. 
Spracovali sme novú stratégiu – projekt, žia-
dosť pre získanie štatútu MAS. Veríme, že pri 
schvaľovaní v prvom kvartáli 2016 budeme 
úspešní a začneme prakticky napĺňať naše 
zámery v rámci združenia, pre zlepšenie 

a skvalitnenie podmienok kvality života na-
šich obyvateľov.

Náš región sa snažíme propagovať i pros-
tredníctvom web stránky http://www.mk-par-
tnerstvo.eu/ a tiež ďalšou propagáciou, napr. 
účasťou na výstavách cestovného ruchu – ITF 
Slovakiatour Bratislava, Holiday World Praha 
a podobne.  RUDOLF BRANIŠA

 predseda OZ, starosta obce Dlhá

Pre zlepšenie kvality života
MALOKARPATSKÉ PARTNERSTVO

  Pracovné rokovanie 3.12.2015 v Ružin-
dole. Na fotografii zľava: P. Johanes, 
člen výkonného výboru, Kátlovce, 
Bc. Zachar, člen výkonného výboru, 
Dechtice, Ing. Púčik, člen, Ružindol, 
R. Braniša, predseda MkP, Dlhá, M. 
Genčúrová, predsedníčka revíznej ko-
misie, Trstín. Foto: archív TTSK (3)

  28. – 31.1.2016 sa pod hlavičkou Trnav-
ského samosprávneho kraja zúčastni-
lo OZ Malokarpatské partnerstvo na 
Medzinárodnom veľtrhu cestovania 
ITF Slovakiatour na Výstavisku In-
cheba Bratislava. Vpravo JUDr. Marek 
Turanský, riaditeľ sekcie regionálneho 
rozvoja TTSK.

  Záujemcovia si mohli vyskúšať aj golfový trenažér trnavského odpaliska

ocenili nielen účastníci októbrového zasad-
nutia medzinárodnej skupiny technického po-
radenstva (TAG) pre vyraďovanie jadrových 
zariadení pracujúcej pri OECD, ale i experti 
medzinárodnej siete laboratórií zaoberajú-
cich sa charakterizáciou rádioaktívnych od-
padov (LABONET) na novembrovom výroč-
nom stretnutí. 

Realizovaním komerčných aktivít spoloč-
nosť JAVYS, a. s., získava prostriedky potreb-
né na inováciu technologických liniek a pro-

cesov, čo jej umožňuje poskytovať činnosti 
vo vyššej kvalite a rozsahu aj v budúcnosti. 
A v neposlednom rade prispieva k ekonomic-
kej prosperite, k udržiavaniu zamestnanos-
ti a s pridanou hodnotou vo forme finančnej 
podpory obecných projektov i k zvýšeniu ži-
votnej úrovne obyvateľov jadrových regiónov.

 Ing. DOBROSLAV DOBÁK, EUR ING,
vedúci odboru komunikácie a informačného 

centra Jadrová a vyraďovacia spoločnosť, a. s.
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Románska rotunda – Kostol Všetkých 
svätých v Dechticiach – je situovaná v typic-
kej vyvýšenej ranostredovekej polohe nad 
obcou vo výške 186 metrov nad morom. 
Pôvodne bola pri kostole rozložená obec 
Dechtice. V ďalšom vývoji sa po nezná-
mej pohrome sídelný intravilán posunul do 
dnešnej nižšej polohy. Kostol Všetkých svä-
tých, okolo ktorého sa naďalej pochováva-
lo, prevzal funkciu pohrebnej kaplnky.

Táto pamiatka patrí k najstarším komplex-
ne zachovaným pamiatkam v rámci Trnavské-
ho kraja. Prvá zmienka o výstavbe rotundy je 
z roku 1172, kde sa spomína v rámci vizitácie 
kardinála Baťána. Dochovaná románsko-ba-
roková architektúra Kostola Všetkých svätých 
prezentuje nielen pretrvávajúcu posvätnosť 
miesta, kostola, cintorína, ale i osobitné kul-
túrno-umelecké hodnoty. V prípade románskej 
rotundy v Dechticiach ide o atypickú román-
sku rotundu s podkovovitou apsidou, s loďou 
so štvorcovým pôdorysom s vo vnútri vpísa-
ným kruhom. Románsky kostol s bližšie neda-
tovanou gotickou a renesančnou úpravou bol 
v roku 1741 obohatený o prístavbu veže. V 20. 
storočí boli v interiéri odkryté stredoveké ná-
stenné maľby z 2. polovice 13. storočia a zo 
14. storočia. Vo svätyni je umiestnený dreve-
ný stĺpový oltár Nanebovstúpenia Pána s po-
lychrómiou datovaný do roku 1637. 

Kostol je, vzhľadom k súboru pamiatko-
vých hodnôt (architektonickej, urbanistickej, 
výtvarnej, umelecko-remeselnej, hodnoty 
veku a starobylosti, hodnoty historického do-
kumentu, hodnoty funkcie, vzhľadom k veku 
a zachovaniu stredovekých malieb, v rámci 
regiónu nositeľom hodnoty autenticity a oje-
dinelosti a vzhľadom k atypickému pôdorys-
nému riešeniu v rámci Slovenska hodnoty je-
dinečnosti) zapísaný v Ústrednom zozname 
pamiatkového fondu SR ako nehnuteľná ná-
rodná kultúrna pamiatka.

Reštaurátorský výskum v roku 2013 ukázal, 
že na objekte rotundy sú na exteriérových 
povrchoch stien vo vysokej miere zachované 
historické omietkové vrstvy. V interiéri bola vo 
svätyni aj v lodi kostola preukázaná existen-
cia doteraz neprezentovanej stredovekej ma-
liarskej výzdoby. Veľmi významný bol aj ná-
lez konsekračného kríža na južnej stene lode 
ešte z obdobia pred figurálnou románskou 
maliarskou výzdobou.

Napriek týmto kvalitám sa románska rotun-
da v Dechticiach do začiatku roku 2015 na-
chádzala v nevyužívanom stave. Pôvodne sa 
v kostole slúžili zádušné omše, ktoré boli v 2. 
polovici 20. storočia v prevažnej miere pre-
sunuté do novostavby kaplnky situovanej pri 
vstupe do cintorína. Dôvodom tejto situácie 
bol nevyhovujúci stavebno-technický stav 
a celkový výraz pamiatky potláčajúci dobový 
výraz. Objekt nebol elektrifikovaný, čo bolo 
ďalším obmedzujúcim faktorom jeho prevádz-
ky. Stav pamiatky si vyžadoval, vzhľadom na 
uvažovanú prezentáciu pamiatky, silnú inter-
venciu do zmeny stavu pamiatky – komplexnú 
obnovu nej a jej okolia, spracovanie materiálu 
na jej prezentáciu a jeho aplikáciu v rámci pro-
pagácie tejto významnej kultúrnej pamiatky.

Obec Dechtice si uvedomovala nevhodnosť 

stavu, v akom sa pamiatka 
nachádzala a hľadala mož-
nosti riešenia tejto situácie. 
V zásade existovali dva va-
rianty riešenia vtedajšieho 
stavu. Prvý variant je po-
stupná obnova pamiatky 
z vlastných zdrojov, prípad-
ne čiastkové financovanie 
z prostriedkov z grantové-
ho systému Ministerstva 
kultúry Slovenskej repub-
liky, alebo druhý variant, 
ktorým bola navrhovaná 
komplexná reštaurátorská 
obnova so zabezpečením 
prezentácie a prevádzko-
vania románskej rotundy 
v rámci cestovného ruchu, 
vzdelávania a kultúrno-spo-
ločenských aktivít miestnej 
komunity. Prvý variant bol 
vyhodnotený ako nevhod-
ný z dôvodu obmedzených 
možností vlastného finan-
covania a z dôvodu časo-
vej náročnosti pri realizácii 
z grantového systému MK 
SR, pri ktorom nie je možné 
určiť časový horizont ukon-
čenia obnovy, čím stráca 
investícia do kultúrnej pa-
miatky význam pre jej za-
pojenie v rámci cestovného 
ruchu a kultúrno-spoločen-
ského využitia v blízkom 
období. 

Má viac ako regionálny význam
REVITALIZÁCIA ROMÁNSKEJ ROTUNDY V DECHTICIACH

  Národná kultúrna pamiatka: Románska rotunda – Kostol Všetkých svätých. Jeden z naj-
starších a plne funkčných svätostánkov na Slovensku bol postavený v roku 1172. Staveb-
ným materiálom je tehla. Roku 1741 bol kostol renovovaný, pristavili k nemu barokovú 
vežu a roku 1756 chórus v lodi. Pôvodný románsky pôdorys pritom nebol narušený. Tento 
pôdorys je neobyčajný a v našom regióne sa s ním nikde inde nestretávame. Kostol bol 
opätovne renovovaný v roku 1932, kedy dostal nové zvony. Vtedy bola otvorená i krypta, 
kde je pochovaná zemianska rodina Jackovičová. Pri renovácii kostolíka boli objavené 
prekrásne unikátne fresky na južnej stene apsidy a lode. Na fotografii hore kostol pred 
rekonštrukciou, dole po rekonštrukcii v r. 2015. Foto: archív obce Dechtice (3)
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Klaster cestovného ruchu – Západné 
Slovensko („KCR“) bol založený ako dob-
rovoľné záujmové združenie právnických 
osôb. Jeho zakladajúcimi členmi boli Tr-
navský samosprávny kraj a Mesto Galanta. 
V roku 2015 sa členovia klastra dohodli, že 
oživia činnosť klastra a budú rozvíjať na-
sledovné témy: 

1) cyklodoprava a cykloturistika, 
2)  využitie vodného potenciálu a kúpeľný tu-

rizmus, 
3) sakrálny turizmus a tematika kultúry,
4) gastronómia a ubytovanie, 
5) zážitková turistika.

Trnavský samosprávny kraj ako jeden zo 
zakladajúcich členov tak nadviazal na pôvod-
nú víziu propagovať Trnavský kraj ako jednot-
ne pôsobiaci región so zameraním na vnútorný 
potenciál kraja, t. j. na sprostredkovanie infor-
mácií a zážitkov pre občanov kraja, na využitie 
kapacít pre príjemné a zdravé trávenie voľné-
ho času v spolupráci s mestami, obcami, tretím 
sektorom a podnikateľmi pôsobiacimi na území 
kraja. Identifikovanú potrebu vzájomného pre-
pojenia všetkých aktérov, ktorí môžu v oblasti 
cestovného ruchu pôsobiť, sa bude snažiť klas-
ter previesť postupne do reality.

Ďalším významným cieľom je poskyto-
vanie kvalitných informácií o možnostiach 
aktívneho trávenia voľného času na území 
kraja medzi občanmi kraja a, samozrejme, 
so zámerom prilákať domácich turistov ako 
aj turistov z prihraničných regiónov a za-
hraničia a následne udržať turistu na úze-
mí kraja na dlhší čas. Na dosiahnutie týchto 
cieľov bude klaster využívať najmä moder-
né prostriedky elektronickej komunikácie 
s rôznymi aplikáciami, ale takisto klasické 
tlačené materiály s podporou ich distribúcie 
medzi členov klastra. Rozvoj nosných tém 
chceme prezentovať na veľtrhoch, výsta-
vách a rôznych ďalších podujatiach. 

Budeme veľmi radi, ak sa aj ďalší členovia 
ZMO, región JE Jaslovské Bohunice pripoja 
k tejto iniciatíve a využijú možnosť vstúpiť do 
aktivít KCR, aby sme tak spoločne mohli for-
movať stratégiu rozvoja, a to nielen cestovného 
ruchu, ale aj celkového regionálneho rozvoja. 

K tejto spolupráci vás srdečne pozývame. 
Viac informácií môžete získať aj na www.klas-
tercr.sk alebo info@klastercr.sk. 

 JUDr. MAREK TURANSKÝ, MBA
riaditeľ Sekcie regionálneho rozvoja TTSK 
 výkonný riaditeľ Klastra cestovného 

 ruchu – Západné Slovensko

Začiatkom roku 2014 sa 
preto Obec Dechtice roz-
hodla pre prípravu a pred-
loženie projektu v rámci 
výzvy Regionálneho ope-
račného programu Minis-
terstva pôdohospodárstva 
a rozvoja vidieka Sloven-
skej republiky zameraného 
na revitalizáciu význam-
ných pamiatkových objek-
tov v súvislosti so zachova-
ním kultúrneho dedičstva 
a jeho využitia v kultúrno-
poznávacom cestovnom 
ruchu. Projekt vo výbere 
uspel a po ukončení všet-
kých zákonných postupov 
bola začiatkom roku na zá-
klade schválenej projekto-
vej dokumentácie začatá 
jeho realizácia. Za dodá-
vateľa prác bola vybraná 
firma CS, s. r. o. Odborné 
reštaurátorské práce vy-
konával kolektív reštau-
rátorov Mgr. art. Tomáš 
Kucman, Mgr. art. Peter 
Koreňa a akademický so-
chár Stanislav Kožela.

Projekt zahŕňal komplex-
nú obnovu tak, ako bola 
predložená na schválenie 
KPÚ v Trnave, po ktorej 
sa mal prinavrátiť pôvod-

ný výraz každej prezentovanej historickej 
vrstve v najvyššej možnej miere. V prípade 
absentujúcich prvkov ako pôvodné barokové 
okná, vitrážové terčíkové zasklenie gotické-
ho okna, zasklenie pôvodného románskeho 
okna, dvere hlavného a južného vstupu, žalú-
zie okien zvonice, boli tieto riešené vo forme 
rekonštrukčných kópií.

Osobitým prínosom je iluminácia priestoru 
a umiestnenie interaktívneho dotykového komu-
nikačného zariadenia v interiéri s informáciami 
o objekte v štyroch jazykových mutáciách.

Súčasťou revitalizačného projektu je okrem 
obnovy románskej rotundy aj revitalizácia šir-
šieho okolia pre zabezpečenie pohodlného 
a bezpečného prístupu k objektu, ako aj umies-
tnenie nových lavičiek a osvetľovacích prvkov.

V súčasnosti je projekt revitalizácie ukon-
čený a v jarných mesiacoch tohto roku sa pri-
pravuje jeho uvedenie do prevádzky. Pevne 
veríme, že realizáciou tohto projektu, okrem 
posilnenia výpovednej hodnoty tejto význam-
nej pamiatky a prezentácie jej historických 
hodnôt, nezaniká možnosť nadviazať v prípa-
de potreby na pôvodné využitie kostola v rám-
ci miestnej komunity.

Veríme, že i vy zavítate do Dechtíc pozrieť si 
túto krásnu pamiatku, ktorá má viac ako regio-
nálny význam. Spoločne s výletom na zrúcaninu 
kláštora Katarínka, ktorá sa nachádza v prekrás-
nej prírode na úbočí Malých Karpát v katastri 
obce Dechtice, spoznáte krásny kút Slovenska. 

 Srdečne vás pozývame. 
 Mgr. art. TOMÁŠ KUCMAN, reštaurátor
Bc. KAROL ZACHAR, starosta obce Dechtice

Predstaviť potenciál regiónu

  Na Medzinárodnom veľtrhu cestovania 
ITF Slovakiatour Bratislava 2016
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V roku 2015 sme sa rozhodli pri príleži-
tosti 25 rokov samosprávy zaradiť medzi 
naše aktivity nové podujatie: Beh Štefánik 
Trail, ktorý sa konal 19. – 20. júna 2015. 

Je to najmladšie bežecké podujatie na slo-
venskej ultra-trail scéne. Dvoje paralelné pre-
teky prebiehajúce po hrebeni Malých Karpát 
– po Štefánikovej magistrále s dĺžkou trasy 
140,2 km. Nakoľko starostovia dokážu zvlád-
nuť i na prvý pohľad nezvládnuteľné, „posta-
vili“ sme starostovskú štafetu, ktorú tvorilo 
5 starostov, 1 primátor a posledný úsek bežala 
ako krásna bodka Terka Beitlová, absolventka 
FTVŠ. Štart ultra jednotlivcov bol o 19.00 h na 
Bradle, pri Mohyle gen. M. R. Štefánika a šta-
fety štartovali o 23.00 h. Celková dĺžka tra-
sy 140,2 km s prevýšením 4654 m/ -5241 m. 
Náročnosť mimoriadne vysoká na dĺžku, roz-
manitosť lesného terénu, dážď, ktorý sa začal 
i slniečko, ktoré vyšlo neskôr. Väčšina zúčast-
nených starostov aktívne hrá za futbalové druž-
stvo ZMO, ale na podobnom podujatí v tejto ná-
ročnosti sa doteraz nikdy nezúčastnili. 

Zloženie štafety: 
1. úsek:  Bradlo – Dobrá Voda: Maroš Sagan, 

Cífer: 15,1 km
2. úsek:  Dobrá Voda – Buková: René Blaná-

rik, Dobrá Voda: 23,2 km
3. úsek:  Buková – Sološnica: Vladimír Kašša, 

Naháč: 17,4 km
4. úsek:  Sološnica – Pezinská Baba: Peter 

Bročka, Trnava: 19,2 km
5. úsek:  Pezinská Baba – Kamzík: Radomír 

Brtáň, Košeca: 28,1 km
6. úsek:  Kamzík – Devín: Roman Pomajbo, 

Modrovka: 21,1 km
7. úsek:  Devín – Bratislava, socha Štefánika – 

CIEĽ: Terézia Beitlová: 16,5 km

Do súťaže bolo prihlásených 
44 štafiet, z toho 9 sa do cieľa ne-
dostalo. Starostovia však neskla-
mali a štafeta úspešne dobehla 
20.6. o 18:42 h do cieľa na Ná-
mestí M. R. Štefánika v Bratislave. 
Všetci unavení, ale šťastní.

Bežci a organizátori podporili 
neziskovú organizáciu PLAMIE-
NOK, ktorá pomáha nevyliečiteľ-
ne chorým deťom na sklonku ich 
života a ich rodinám aj v obdo-
bí smútenia po odchode dieťat-
ka. Združenie vyzvalo starostov, 
aby prispeli ľubovoľnou sumou 
a podarilo sa nám vyzbierať sumu 
445 eur. Symbolický šek bol odov-
zdaný zástupcom OZ Plamienok 
priamo v cieli. Ďakujeme všetkým, 
ktorí prispeli. Celkovo sa na tom-
to podujatí vyzbierala suma cca 
8 tis. eur!

Naším cieľom nebolo zvíťaziť, 
ale podporiť peknú myšlienku 
a prísť všetci zdraví do cieľa. To 
sme splnili. 

Veľké ĎAKUJEM patrí účastní-
kom starostovskej štafety, ktorá re-
prezentovala nielen starostov náš-
ho ZMO, ale všetkých ostatných 
starostov, primátorov a 25 rokov 
samosprávy na Slovensku.

Vďaka i organizátorom, dobro-
voľníkom a všetkým nadšencom 
za úžasnú organizáciu a atmosfé-
ru. Pracujeme na tom, aby sme 
sa na podujatí zúčastnili i v tom-
to roku (10. – 11.6.2016, priebež-
ne vás budeme informovať). Ak 
máte záujem zapojiť sa osobne 
do štafety kontaktujte nás. 

 Mgr. ANDREA BRIESTENSKÁ
 Foto: archív ZMO

Za dobrú vec aj so starostami
ŠTEFÁNIK TRAIL 2015

  Na štarte 19.6.2015 pred 23.00 h – nočná fotografia na Bradle – účastní-
ci štafety. Zľava: R. Pomajbo, M. Sagan, T. Beitlová, R. Blanárik.

  Zľava: V. Kašša, Naháč, P. Bročka, Trnava, R. Blanárik, 
Dobrá Voda. René, ďakujeme za myšlienku zúčastniť sa 
na podujatí, hoci na začiatku sme ani príliš neverili, že „to 
dáme dokopy“ a podarí aj skvelý výsledok.

  Cieľová fotografia 20.6.2015 na Námestí M. R. Šte-
fánika v Bratislave. Zľava: V. Kašša, R. Pomajbo, 
T. Beitlová, R. Blanárik, R. Brtáň.
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Cesta nevyliečiteľne chorých detí je ako plavba do neznáma. 
Krátka, vzácna, plná zastavení.

PLAMIENOK, n. o., poskytuje zdravotnú, 
psychologickú a sociálnu podporu pre ro-
diny s chorými deťmi, pre ktoré už ďalšia 
liečba nie je možná a ktoré sa rozhodli pre-
žiť zostávajúci čas spoločne v domácom 
prostredí. Ponúka i psychologické pora-
denstvo rodinám, ktoré stratili blízkeho 
človeka – svoje dieťa, mamu, otca, brata, 
sestru, či starého rodiča. V neposlednom 
rade pomáha vzdelávať odborníkov v ob-
lasti paliatívnej starostlivosti.

Prostriedky vyzbierané vďaka finančným 
príspevkom napr. i účastníkov a divákov Šte-
fánik Trail smerujú na podporu odborného per-
sonálu, zdravotnú a psychologickú ošetrova-
teľskú pomoc, rovnako ako na organizovanie 
terapeutických detských táborov a terapeutic-
kých stretnutí rodín v období smútenia. 

V roku 2015 účastníci starostovskej štafety 
Štefánik Trail odovzdali zástupcom Plamienka 
symbolický šek na 445 eur, ktoré sme vyzbie-
rali na podporu činnosti. 

V tomto roku nechceme zaostať a pokúsime 
sa opäť o finančnú podporu. 

Delegáti snemu ZMO budú mať možnosť 
v ľubovoľnej výške odovzdať – vložiť finančné 
prostriedky priamo pri prezentácii do určenej, 
viditeľne označenej nádoby. Vyzbierané finan-
cie, spočíta, urobí zápis a uschová kontrolná 

komisia ZMO a budú transparentne odovzda-
né zástupcom Plamienok, o. z., dňa 11. júna 
2016 v cieli štafety Štefánik Trail, na ktorej sa 
zúčastnia i starostovia združenia. 

Poznámka: Za každý odbehnutý kilometer 
Štefánik Trail prispeje súkromný darca vopred 

určenou sumou na účet Plamienok, n. o. V 
roku 2015 to bola suma 7 916,25 eur. Vopred 
ďakujeme.

 Kancelária ZMO, 
 región JE Jaslovské Bohunice

 Ilustračné foto: internet

Pomôžete rodinám s chorými deťmi?
VÝZVA PRE DELEGÁTOV SNEMU ZMO

V živote každého človeka sú niektoré 
chvíle, ktoré v ňom zanechajú trvalú sto-
pu po celý jeho život. V ostatných dvoch 
mesiacoch života našej rodiny takýchto 
nezmazateľných stôp bolo hneď niekoľko. 

Všetko to naštartovala skutočnosť, 
ktorá sa udiala v noci z 27. na 28. no-
vembra 2015, keď doslova v priebehu 
niekoľkých minút sme prišli o strechu nad 
hlavou a takmer o všetko, čo sme počas 
nášho spoločného života nadobudli.

I keď nám v tej chvíli zostali len oči 
pre plač, veľmi rýchlo sme si uvedomili, 
že nám zostalo to najcennejšie, čo človek 
má, ľudský život. Následne sa roztrhlo 
vrece s ľudskou spolupatričnosťou. Za-
plavilo nás množstvo povzbudivých slov, 
modlitieb a hlavne dobrých a ochotných 
ľudí, ktorí chceli pomôcť. Pomôcť morál-
ne, fyzicky, materiálne, finančne, odbor-
ne. Ľudia svojím konaním ukázali pra-
vú hodnotu Vianoc – otvorené a láskou 
naplnené ľudské srdcia. To všetko nás 
držalo nad vodou, dodávalo silu a uka-

zovalo cestu, ktorou máme ísť. Ohliad-
nutie do minulosti už neexistovalo, bola 
len cesta ísť ďalej vpred. 

Dnes stojíme tesne pred koncom prvej 
etapy, keď sme po 70-tich dňoch opäť 
pocítili teplo rodinného krbu a kedy 
všetci, celá rodina, sme opäť spolu.

Staré ľudové príslovia hovoria: 
„V ťažkých chvíľach sa prejavujú cha-
raktery ľudí.“„V núdzi poznáš pria-
teľa,“… a myslíme si, že sa do bodky 
naplnili. Jeden môj známy mi pred ne-
dávnom povedal: „Ako si sa ty sprá-
val k ľuďom, tak sa dnes ľudia správajú 
k tebe v tejto ťažkej situácii.“ Vo chvíľach 
bolesti a smútku, obrovská vzpruha, po-
tešenie a chuť ísť ďalej. O to väčšia, keď 
medzi tými, ktorí podali pomocnú ruku, 
je množstvo mojich bývalých kolegov – 
starostov a primátorov obcí a miest re-
giónu JE Jaslovské Bohunice. 

A tak nám dovoľte, aby sme sa aspoň 
takýmto spôsobom poďakovali za to, že 
ste v tých ťažkých chvíľach stáli pri nás, 
že ste ani na chvíľku nezaváhali a veľmi 
nám pomohli. Veríme, že Váš šľachetný 
čin bude navždy odmenený hore v nebi. 

 S úctou a vďakou
 rodina Jaroslava Gubáňa rodina Jaroslava Gubáňa
 V Bojničkách dňa 25.2.2016
 Foto: archív ZMO

V núdzi poznáš priateľa
ĎAKOVNÝ LIST

  Ing. Jaroslav Gubáň, starosta Obce Boj-
ničky v rokoch 1998 – 2014
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Podujatie pripravilo OZ Malokarpatské 
partnerstvo a ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice. Uskutočnilo sa 24.9.2015 v špor-
tovom areáli Obce Ružindol za účasti 
38 základných škôl. To predstavuje účasť 
viac cca 900 žiakov, 100 pedagógov, viace-
rých starostov obcí regiónu, rozhodcov, 
organizátorov a dobrovoľníkov, čo zname-
ná, že na štadióne v Ružindole sa stretlo 
1100 účastníkov. 

Cieľom podujatia bolo: 
  propagovať činnosť samosprávy pri príle-

žitosti 25 rokov jej aktívnej činnosti,
  podporiť spoluprácu obcí v regióne a aj 

nimi zriadených základných škôl,
  rozvíjať u žiakov pohybové aktivity, špor-

tového ducha a podstatu fair play,
  nadviazať kontakty medzi obcami a ško-

lami navzájom.

Podujatie sa začalo o 9.30 h slávnost-
ným nástupom všetkých účastníkov. Základ-
né školy nastúpili i s vlajkami obcí – svojich 
zriaďovateľov. Úvodné slová za organizáto-
rov predniesli Ing. V. Púčik, predseda ZMO, 
región JE Jaslovské Bohunice, R. Braniša, 
predseda OZ Malokarpatské partnerstvo 
a starosta obce Dlhá, V. Hracho, predseda 
Oblastného futbalového zväzu Trnava. Za-
znela štátna hymna a následne sa účastníci 
rozišli na jednotlivé športoviská. Žiaci mali 
možnosť zmerať si sily vo futbale, vybíjanej 
a atletike (beh na 50 m, beh na 340 m, štafe-

Deň plný pohybu na výbornú!
ŠPORTOVÉ HRY 2015 ŽIAKOV ZŠ MALOKARPATSKÉHO A JASLOVSKOBOHUNICKÉHO REGIÓNU

  Športové hry 2015 žiakov základných škôl malokarpatského a jaslovskobohunického sa začali o 9.30 h slávnostným nástupom za zvukov 
Hymny SR. Za slnečného počasia sa tu stretlo takmer 1100 účastníkov.

  Otvorenie Športových hier 2015. Zľa-
va: V. Hracho, predseda Oblastného 
futbalového zväzu Trnava, R. Braniša, 
predseda OZ Malokarpatské partner-
stvo, starosta obce Dlhá, Mgr. M. Sagan, 
podpredseda ZMO a starosta obce Cífer, 
Ing. V. Púčik, predseda ZMO a starosta 
obce Ružindol, Bc. K. Zachar, člen rady 
ZMO a starosta obce Dechtice.

  Priebežne, ako sa v popoludňajších hodinách končili jednotlivé disciplíny, prítomní 
členovia rady ZMO a starostovia odovzdávali súťažiacom žiakom podľa škôl diplomy, 
medaily, športové vrecúška. Počas dňa sa nestal žiadny vážnejší úraz, drobné zrazenia 
na mieste ošetrili zástupkyne Miestneho spolku Slovenského Červeného kríža Trstín. 
Všetci účastníci predviedli skvelé športové výkony, za čo patrí vďaka im i ich pedagó-
gom. Na fotografii účastníci zo ZŠ Dolná Krupá.
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ta 4 x 50m a skok z miesta do diaľky). Všet-
ky športy boli rozdelené do kategórií podľa 
veku žiakov. V tento deň bolo dôležité špor-
tovať, hýbať sa na čerstvom vzduchu, a nie 
prioritne umiestnenie.

Podujatie sa končilo o 15.30 h, kedy všetci 
dostali medaily a darčeky a každá škola získa-
la diplom za účasť a fair play.

Počas celého dňa boli k dispozícii nafuko-
vacie atrakcie, maľovanie na tvár, spoločnosť 
NATUR-PACK, a. s., hravou formou predstavi-
la žiakom, ako správne triediť odpad a ponúk-
la im zapojiť sa do zábavných súťaží, za čo 
získali malé odmeny. 

Poďakovanie patrí: žiakom za ich športové 
výkony, pedagógom za usmernenie a dozor, 
rozhodcom za férové hodnotenie v jednot-
livých disciplínach, starostom obcí zúčast-
nených škôl za podporu, napr. formou finan-
covania dopravy, študentkám Pedagogickej 
a sociálnej akadémie blahoslavenej Lau-
ry v Trnave za pomoc pri koordinácii škôl 
a žiakov počas celého dňa, organizátorom za 
skvelý, ale i odvážny nápad, ktorý sa podarilo 
doviesť do úspešného konca. 

Počasie ako dôležitý faktor úspechu bolo tiež 
mimoriadne priaznivé, a tak slnečný športový 
deň v Ružindole si zaslúži známku: výborný!

V roku 2016 máme v pláne zrealizovať ďalší 
ročník tohto podujatia, a to v mesiaci jún v obci 
Cífer.  O všetkom vás budeme priebežne infor-
movať.  Mgr. ANDREA BRIESTENSKÁ

 Foto: archív ZMO

  Najviac obsadenou športovou kategóriou bol futbal, do ktorého sa zapojili i dievčatá. 
Mali sme pripravené 4 ihriská, ktoré boli plne vyťažené. Rozhodcovia z oblastného 
futbalového zväzu sa poriadne zapotili, vypomáhal im aj náš futbalový kapitán Ing. 
Roman Súkeník.

  Deti mohli okrem športových disciplín využiť i atrakcie a pripravený program. NA-
TUR-PACK, a. s., ponúkla rôzne súťaže zo zameraním na separovanie odpadu a iné, 
kde mohli deti získať drobné odmeny.

  Na úvodnom nástupe športovcov mala každá škola obecnú vlajku. Počas celého 
dňa mali jednotlivé školy pridelené animátorky z Pedagogickej a sociálnej akadémie 
Blahoslavenej Laury v Trnave, ktoré pomáhali učiteľom ZŠ. Pre animátorov i peda-
gógov boli pripravené jednotné tričká s logom hier, pre všetkých občerstvenie, bufet 
a atrakcie – maľovanie na tvár, nafukovací hrad.

  A takto vyzerali diplomy za aktívnu 
účasť a fair play pripravené pre účast-
níkov
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Snom každého futbalistu je zahrať si na 
trávniku „naozajstného“ futbalového šta-
dióna. Slovensko svoj futbalový stánok, 
ktorý spĺňa najvyššie kritériá, po dlhom 
čase má – je to City Arena, Štadión Antona 
Malatinského v Trnave. Vďaka ochote hlav-
ného akcionára trnavského klubu Vladimí-
ra Poóra sa tento sen splnil 23.8.2015 sta-
rostom výberu Slovenska a Česka (len deň 
po veľkolepom otvorení štadióna). 

Futbalové mužstvo starostov ZMO, re-
gión JE Jaslovské Bohunice, ktoré si v roku 
2015 pripomenulo 20 rokov svojej aktívnej čin-
nosti, a jeho členovia – starostovia tvorili i zák-
lad mančaftu na čele s jeho kapitánom i tréne-
rom. Týmto zápasom oslávilo i svoje výročie 
a súčasne sme si spolu so ZMOS pripomenuli 
aj 25 rokov fungovania samosprávy. 

Predvečer zápasu si jeho aktéri spoločne 
s ďalšími 16-tisíc fanúšikmi pozreli fantastický 
šesťhodinový otvárací ceremoniál, ktorý bol 

pre všetkých veľkolepým zážitkom. V nedeľu 
si starostovia z Čiech pozreli krásy mesta Tr-
nava a tiež štadión zvnútra.

Podvečer všetci „zabudli na kamarátstvo“ 
a o 19.00 h sa začal neľútostný futbalový boj 
výberu starostov Slovenska a Česka. V dote-
rajšej histórii sa stretli 4-krát. Vo finále Maj-
strovstiev Európy starostov 2012 v Poľsku 
prehrali Slováci 4:1. V priateľskom zápase 
s Luhačoviciach v roku 2013 podľahli opäť 4:1. 
V Jablonci v roku 2014 remíza 1:1 a pre horšie 
skóre skončili druhí za Čechmi, ale pred Poľ-
skom a Maďarskom. Až na konci volebného 
obdobia, v septembri 2014 Slovensko porazi-
lo českých starostov v Ružindole 3:0. Cieľom 
bolo vyrovnať bilanciu a nič iné ako víťazstvo 
sme si nepripúšťali. 

Tréner družstva starostov Slovenska Vlado 
Púčik mal ťažké rozhodovanie, koho vybrať 
do „nominačky“ na dôležitý zápas s ťažkým 
súperom – majstrom Európy z r. 2012. Každý 
člen družstva túžil aspoň na chvíľu zažiť hru 

Starostovia zažiarili v City Arene!

  Mužstvo výberu starostov Slovenska – City Arena 23.8.2015

  Slávnostný nástup za zvukov The UE-
FA Champions League Anthem v no-
vučičkej City Aréne pred „súbojom“ 
Slovenska s Českom. Počasie krásne, 
nálada výborná, dostatok fanúšikov, 
trávnik profesionálov... Čo viac si fut-
balista môže želať? ...už len zvíťaziť!

  Pred začiatkom zápasu 23.8.2015 o 19.00 h, po slávnostnom nástupe mužstiev Slo-
venska a Česka. Zľava: tréner mužstva Česka, M. Sýkora, predseda ZMOS, J. Dvonč, 
podpredseda ZMOS, V. Púčik, kapitán mužstva Slovenska.
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na novučičkom štadióne (v nových dresoch 
s podporou Generali Poisťovňa, a. s.).

Za výber starostov Slovenska nastúpili: 
 Brankári: Pavol Racsko – Kráľov Brod, 

Peter Dúbravický – Nadlice, Ľuboš Šúry – Dol-
ná Streda.
 Hráči: Jozef Baláž – Rovné, René Blaná-

rik – Dobrá Voda, Peter Bobek – Dolné Dubo-
vé, Radomír Brtáň – Košeca, Martin Červen-
ka – Ratkovce, Ján Havran – Nová Baňa, Ján 
Hrčka – Horné Dubové, Peter Flamík – Prie-
tržka, Martin Halaksa – Košolná, Karol Janas 
– Považská Bystrica, Jaroslav Kráľovič – Hrn-
čiarovce n. P., Tomáš Nemeček – Pusté Sady, 
Slavomír Pocisk – Jablonec, Roman Pomaj-
bo – Modrovka, Maroš Sagan – Cífer, Roman 
Súkeník – Zemianske Sady, Ivan Šiška – Bo-
rovce, Emil Škodáček – Prašník, Ernest Tóth 
– Veľké Dvorníky.
 Tréner: Vladimír Púčik – Ružindol, pred-

seda ZMO, región JE Jaslovské Bohunice.
 Masér: Gejza Tóth – Žihárec.

Po slávnostnom nástupe za zvukov The 
UEFA Champions League Anthem (hym-
na Ligy majstrov), odznení štátnych hymien 
Čiech a Slovenska všetkých pozdravili a hrá-
čov podporili Michal Sýkora, predseda ZMOS 
a Jozef Dvonč, prvý podpredseda ZMOS. 

Každý starosta na trávniku hral s plným 
nasadením, bojoval za seba, svoju obec, re-
gión, Slovensko... Publikum (cca tisíc divá-
kov) vytvorilo úžasnú atmosféru a výsledok 
4:2 (polčas 1:1) v prospech Slovenska bol 
krásnou realitou! 

Za Slovensko v 8. min. z pokutového kopu 
skóroval Pocisk, v 47. min. Červenka, v 70. min. 
opäť Pocisk a v 77 min. Škodáček z pokutového 
kopu. Za Čechov do polčasu vyrovnal kapitán 
Svoboda a v 79. min. znižoval na 4:2 Pinter. 

Týmto sme si vyrovnali bilanciu s českými 
kolegami na dve víťazstvá, dve prehry a jed-
nu remízu. Slovensko a slovenskí starostovia 
boli na trávniku City Areny v Trnave v nede-
ľu 23.8.2015 víťazmi a radosť hráčov i divákov 
bola úprimná a neopakovateľná. 

Dôležité však je, že okrem výhry 4:2 nad ko-
legami z Čiech opäť vyhral šport a športové 
nadšenie, radosť zo stretnutia priateľov, fanú-
šikov a kolegov.  Ing. R. SÚKENÍK, 

 kapitán mužstva starostov Slovenska
Mgr. A. BRIESTENSKÁ, ZMO, JE J. Bohunice
 Foto: archív ZMO

  Radosť Slovákov z víťazstva 4:2 a poďakovanie fanúšikom za úžasnú podporu a at-
mosféru

Obec Krakovany v spolupráci so
ZMO, región JE 

Jaslovské Bohunice 
a TAVOS, a. s.

Vás srdečne pozýva na

Jozefovský turnaj 
v stolnom tenise

19. ročník sa uskutoční sa v sobotu 
19. marca 2016 
v KD Krakovany

Prezentácia účastníkov je 19.3.2016 od 8.15 
do 9.00 h, začiatok o 9.00 hod.

Termín uzávierky prihlášok 
18.3.2016 do 12.00 h

telefonicky: 033/7798 568, 033/7798 425
mailom: krakovany@krakovany.sk

Súťažia jednotlivci a družstvá (starostovia 
– TAVOS). Ocenení budú traja najlepší jed-
notlivci, najlepší starosta a víťazné družstvo. 
Víťazné družstvo získa putovný pohár riadi-
teľa TAVOS-u a vecnú cenu. Výsledky jed-
notlivcov sa započítavajú aj do súťaže druž-
stiev.

Po turnaji nasleduje spoločenské posede-
nie účastníkov. Pripravený bude dobrý guláš, 

domáce koláče a ďalšie občerstvenie. 
S pozvaním 
 Mgr. FRANTIŠEK KLINOVSKÝ, 
 starosta obce Krakovany

 Ing. IVAN ŠŤASNÝ, 
 poverený vedením TAVOS, a. s.
 Ing. VLADIMÍR PÚČIK, predseda ZMO

POZVÁNKA

  Na 18. ročníku Jozefovského turnaja sa 21.3.2015 stretol rekordný počet preteká-
rov: starostov a „tavosákov“. Po komunálnych voľbách sa zvýšila sila starostov, 
a tí v zápase družstiev vyhrali v pomere 11:5. Turnaj jednotlivcov vyhral poslanec 
obce zo Sasinkova R. Beblavý. Najlepší starosta bol opäť Mgr. J. Valo z Trebatíc 
a najlepší hráč TAVOS-u Miroslav Baša.  Za zmienku tiež stojí, že mužstvo starostov 
posilnil domáci starosta Mgr. Klinovský. Foto: archív ZMO
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Kompetencie samospráve pribúdajú, 
práce je stále viac a viac, ale keď chce-
me podávať plnohodnotné výkony v prá-
ci, musíme si aj oddýchnuť, odreagovať sa 
a hlavne relaxovať. Teší ma, že som ešte 
stále kapitánom mužstva starostov, ktoré-
ho koníčkom je práve futbal. Napriek svo-
jim pracovným i osobným povinnostiam 
a starostiam sa v prípade potreby vieme 
zísť do hodiny a aj na ihrisku dokázať, že 
sme chlapi na správnom mieste. 

Kvalita a herný prejav mužstva je na vyni-
kajúcej úrovni, dôkazom čoho je i to, že sme 
porazili majstrov Európy – kolegov z Českej 
republiky v City Arene v Trnave (4:2).

Rok 2015 sme začali tréningami v hale v Ru-
žindole, kde sme sa vždy v pondelok stretávali 
po práci (celkovo 6-krát). 

Turnaj v hale v Turanoch sme absolvovali 
20.2.2015. Starostov zo stredného a východ-
ného Slovenska sme porazili, ale prehrali sme 
s AVS-kou a pre horšie skóre sme skončili až 
na 3. mieste. V apríli sme absolvovali 3 trénin-
gy vonku: v Jablonici, v Pustých Sadoch a Kra-
kovanoch. 

Prvý zápas na veľkom futbalovom ihrisku 
sme odohrali 11.5. v Borovciach, kde sme do-
mácich old-boys deklasovali 9:2 (Nemeček 3, 
Šiška 2, Červenka 2, Sagan, Klinovský po 1 
góle). Prvý hodový zápas sme odohrali 25.5. 
v Kátlovciach, opäť sme zvíťazili 4:2 (Šiška 
3, Sagan 1). 

Parlamentné voľby boli síce až v tomto 
roku, politické strany nás už minulý rok vyzý-
vali na futbalový súboj. Keďže nevieme, kto 
bude vládnuť po voľbách, tak pre istotu sme 
to pustili aj Sieti v Cíferi 15.6. – 2:5 (Pocisk 2),

a aj Smeru-SD v Košolnej 3.10.2015 – 3:4 
(Macho, Nemeček, Sagan). 

Pred zápasom s Českom sme odohrali ešte 
štyri hodové zápasy. V Bučanoch sme 13.7. 
zvíťazili 2:1 (Červenka, Šiška). Do Bučian sme 
sa najviac tešili, lebo taký maďarský guláš, kto-
rý pripravil starosta Sebo Lančarič s manžel-
kou, nemá v gastronómii konkurenciu. V tomto 
roku ich prihlásim na súťaž vo varení gulášu do 
Maďarska (garantujem ich úspech). 

V Dolnej Strede sme 27.7. prehrali 6:2 (Čer-
venka, Bobek), 10.8. bola remíza v Borovciach 
5:5 (Nemeček 2, Bobek, Havran, Blanárik). 

V generálke na Čechov 17.8. sme mimo re-
giónu v Košeci zvíťazili 5:0 (Nemeček 3, Čer-
venka, Halaksa). 

Prišiel deň „D“ v City Arene 23.8. (pozri člá-
nok na strane 30). 

Ďalšie zápasy sme odohrali na jeseň: Na 
Dobrej Vode 7.9. prehra 4:3 (Pocisk, Macho, 
Červenka). V Pustých Sadoch 14.9. sme hrali 
nerozhodne 1:1 (Macho). V Cíferi 28.9. sme 
podali možno najlepší výkon v sezóne a vý-
borných domácich sme porazili 5:1 (Červenka 
2, Gögh, Bobek, Pocisk). 

Na halovom futbalovom turnaji Vzdelávame 
a spájame samosprávu 1.10. v Liptovskom 
Jáne, ktorý pripravila Asociácia vzdelávania 
samosprávy, sme opäť porazili kolegov z vý-
chodného a stredného Slovenska, ale opäť 
sme prehrali s AVS-kou, a tak sme skončili na 
druhom mieste. Ako bonus sme však získali 
ocenenie: najlepší brankár turnaja: Ing. Peter 
Dubravický, starosta obce Nadlice. 

V Leopoldove sme 8.10. odohrali priateľský 
zápas a remizovali sme 3:3 (Gögh 2, Sagan). 
Na veľkom ihrisku sme sezónu ukončili na ho-
doch v Suchej nad Parnou a deklasovali sme 
výborných domácich 6:1 (Nemeček 2, Macho, 
Klinovský, Červenka, Brtáň). 

Za celú sezónu sme odohrali 14 zápasov 
vonku a 6 zápasov v hale. V jedenástich zá-
pasoch sme zvíťazili, trikrát sme remizovali 
a šesťkrát sme prehrali. Pre nás úspešnú se-

Striebro máme – ideme si po zlato
PRED MÁJOVÝMI MAJSTROVSTVAMI EURÓPY STAROSTOV VO FUTBALE

  Po víťaznom zápase aj s fanúšikmi 13. júla 2015 v Bučanoch (2:1) sme boli odmenení vynikajúcim gulášom z kuchyne starostu Sebes-
tiana Lančariča a jeho manželky. (Len neviem, či bol lepší guláš, alebo domáce knedle).

  Halový turnaj Vzdelávame a spájame samosprávu 1.10.2015 v Liptovskom Jáne za 
účasti 4 družstiev: starostovia východ – západ – stred a AVS – celkovo 2. miesto
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zónu sme ukončili 14.12.2015 na spoločnom 
tréningu v hale v Cíferi. Tréner Púčik a kapi-
tán Súkeník poďakovali chlapcom za vzornú 
reprezentáciu nášho združenia, ZMOS, ale 
i Slovenska. Ako poďakovanie sme chlapcom 
pripravili krásnu fotoknihu zo zápasu Sloven-
sko – Česko v City Arene Trnava 23.8.2015. 

Ďakujeme i starostom obcí, kde sme hrali, za 
pozvanie, perfektne organizačne zabezpečené 
zápasy a za nezabudnuteľné stretnutia s domá-
cimi bývalými futbalistami i funkcionármi.

...A teraz na začiatok k titulku. V Českej 
republike, v Uherskom Hradišti sa organi-
zujú 16.5. – 20.5.2016 Majstrovstvá Európy 
starostov vo futbale. Základ mužstva budú 
tvoriť starostovia z nášho regiónu. 

Srdečne vás, milí kolegovia, pozývame. 
Rozpis zápasov Slovenska včas zverejníme 
a kancelária ZMO pravdepodobne pripraví 
i spoločný výjazd fanúšikov. 

 Držte nám palce! 
 Ing. ROMAN SÚKENÍK, Foto: archív ZMO

  Rok 2016 sme začali úspešne, a to 1. miestom na turnaji v Rabči na Orave. Konal sa 
12.2.2016 za účasti 4 mužstiev: starostovia východ, západ, stred a AVS. 

Trnavský samosprávny kraj spolu 
s Klastrom cestovného ruchu – západ-
né Slovensko, miestnymi samospráva-
mi a ďalšími subjektmi z podnikateľské-
ho prostredia a tretieho sektora plánujú 
v programovom období 2014 – 2020 vý-
znamné intervencie do oblasti cyklodo-
pravy a cykloturizmu. 

Spomedzi hlavných projektových záme-
rov, ktoré sú pripravované na financovanie 
z Integrovaného regionálneho operačného 
programu 2014 – 2020, predstavujeme pro-
jekt Vinohradnícka cyklocesta, ktorá vychá-
dza z krajského mesta Trnava, pokračuje 
funkčným mestským územím cez Suchú nad 
Parnou, Dolné Orešany, kde vznikne križo-
vatka na Horné Orešany a Doľany (napoje-
nie v Bratislavskom samosprávnom kraji na 
existujúcu cyklotrasu Jurava). Na predmetný 
zámer je spracovaná štúdia uskutočniteľnosti 
a pripravujeme projektovú dokumentáciu pre 
územné rozhodnutie.

Nemenej dôležitá je aj plánovaná cyklotra-
sa Trnava – Zavar – Šúrovce – Sereď s na-
pojením na Vážsku cyklomagistrálu, na ktorú 
bola tiež spracovaná štúdia uskutočniteľnos-
ti a ďalšie projektové zámery, ako napríklad 
dlho skloňovaná cyklotrasa Vrbové – Pieš-
ťany, ktoré boli zaradené do strategického 
dokumentu Regionálna integrovaná územ-
ná stratégia Trnavského kraja. Strategický 
dokument na svojom druhom zasadnutí 19. 
februára 2016 schválila Rada partnerstva. 
Spolu s ďalšími cyklodopravnými zámer-
mi v katastrálnych územiach viacerých obcí 
a miest – aj v rámci ZMO, región JE Jaslov-
ské Bohunice sa chceme spoločne pokúsiť 
pripraviť dostatok kvalitných projektov na vy-
čerpanie všetkých dostupných zdrojov. Pred-
pokladáme, že v oblasti rozvoja cyklistiky by 
sme spoločným úsilím mohli na území kraja 
v nasledujúcich štyroch rokoch (2017 – 2020) 
preinvestovať viac ako 40 miliónov eur. 

Zároveň chceme priblížiť aj niektoré pri-
pravované cyklozámery v Trnavskom kra-
ji z cezhraničnej spolupráce. Na slovensko-
maďarskej hranici sú pripravované záme-

ry, ktoré budú financované z prostriedkov 
získaných v rámci programov cezhranič-
nej spolupráce ako napr. mostné prepojenie 
obce Dobrohošť na slovenskej strane a obce 
Dunakiliti na maďarskej strane. Výstavbou 
vznikne nový most a hraničný priechod, pre 
chodcov a cyklistov kratšia a bezpečnejšia 
dopravná cesta.

V nadväznosti na tento zámer je momen-
tálne v príprave projekt s názvom Sacra Velo 
v spolupráci s Bratislavským samosprávnym 
krajom a maďarskou župou Győr-Moson-
Sopron, ktorého cieľom je cyklistické pre-
pojenie obce Dobrohošť s obcou Vojka nad 
Dunajom. Tam môžu cyklisti a peší turisti 
použiť novú, väčšiu a výkonnejšiu kompu, 
ktorá bola uvedená do prevádzky v júli roku 
2015, a ktorá ponúka možnosť prepravy do 
obce Kyselica a späť.

Zároveň v obci Kyselica je v rámci projektu 
Sacra Velo zámer vytvoriť bezpečný nájazd 

cyklistov na kompu samostatným chodníkom 
pre cyklistov a v obci Báč vybudovanie cyklo-
centra. V rámci cezhraničnej spolupráce Slo-
vensko – Česká republika bude iste jedným 
z najvýznamnejších projektov vybudovanie 
lávky pre peších a cyklistov cez rieku Moravu 
v časti Kopčany (SK) – Mikulčice (CZ). Tie-
to nosné zámery, spolu s ďalšími by mali pri-
spieť k tomu, že aj na území Trnavského sa-
mosprávneho kraja vzniknú podmienky pre 
aktívne využívania bicyklov tak na dopravu 
ako aj relax a oddych. 

 Ing. ŠTEFAN KOTRUS
 krajský cyklokoordinátor, Úrad TTSK

Sekcia regionálneho rozvoja
Odbor podpory podnikania

a cestovného ruchu
 Telefón: 033/555 96 50
 Mobil: 00 421 905 278 755
 E-mail: stefan.kotrus@trnava-vuc.sk

O cyklodoprave a cykloturizme
CYKLOAKTIVITY TRNAVSKÉHO SAMOSPRÁVNEHO KRAJA

  Pracovné stretnutie 29.1.2016 k Vinohradníckej cyklotrase v BSK a TTSK cez k. ú.: 
Svätý Jur, Grinava, Slovenský Grob, Pezinok, Viničné, Limbach, Vinosady, Modra, 
Dubová, Píla, Častá, Doľany, Dolné Orešany, Horné Orešany, Lošonec, Smolenice, 
Trstín, Boleráz, Košolná, Suchá n. P., Zvončín, Šelpice, Bohdanovce n. T., Ružindol, 
Biely Kostol, Trnava. Na fotografii od stredu vpravo: JUDr. Marek Turanský, vedúci 
odboru regionálneho rozvoja TTSK, M. Genčúrová, Trstín, Ing. D. Balážová, PhD., 
Suchá n. P., Mgr. M. Strakošová, Zvončín, Mgr. J. Rábara, Lošonec.
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Ctení členovia ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice, milí naši klienti, priatelia, 

zobral som si do rúk článok, ktorým sme 
prispievali do snemových novín minu-
lý rok. Uvedomil som si opäť raz, že klišé 
o rýchlo utekajúcom čase nie je klišé. 
Okrem pozdravu našim dlhoročným klien-
tom sa vtedy kolega prihováral i novozvo-
leným predstaviteľom samosprávy v ZMO, 
aby nás trochu predstavil a ozrejmil našu 
činnosť. 365 dní zbehlo ako voda dolu Po-
važím a už je čas na ďalší článok a snem.

Verím, že počas toho „rýchlo cválajúceho 
roka“ a vzájomných stretnutí ste mali možnosť 
získať dostatočné informácie o našej spolu-
práci, preto len stručné zhrnutie:

I. Realizované projekty
1.  spoločné verejné obstarávanie (VO) na 

výber poisťovateľa pre členské obce 
a mestá ZMO (2011),

2.  spoločné VO na výber dodávateľov energii 
– elektrická energia, zemný plyn (2014),

3.  spoločné VO na výber poisťovateľa pre 
členské obce a mestá II. (2015 – 2016),

4.  pripravujeme – spoločné VO na výber 
dodávateľov energií – elektrická ener-
gia, zemný plyn II. (2016), podujatia ZMO 
v Thermalparku Nitrava za zvýhodnené 
ceny (2012, 2015).

II. Počet zapojených subjektov 
v jednotlivých projektoch

1. poistenie I. (2011): 95,
2.  energie I. (2014): 76 elektrická energia, 

75 zemný plyn,
3. poistenie II. (2015): 102.

III. Poplatky za služby PKF 
pre členské obce ZMO

1.  VO na výber poisťovateľa: 150, - € za 
celé ZMO (1,47 €/obec),

2.  VO na výber dodávateľov energií – jed-
norazový poplatok od 100 €/pristupujúca 
organizácia,

3.  ostatné náklady zakalkulované v nákla-
doch na dodávku vysúťažených služieb,

4.  výrazne zvýhodnené ceny služieb v Ther-
malparku Nitrava Poľný Kesov.

IV. Činnosť PKF pre členov ZMO
1. poistenie prispôsobené potrebám ZMO,
2.  komplexná správa poistných zmlúv a pora-

denstvo (3 regionálni zástupcovia pre ZMO),
3. servis pri likvidácii poistných udalostí.

V. Výhody a podpora 
zo strany PKF

1.  úspory na ročnom poistnom 30 – 60 %, 
pri vzorke 10 obcí úspora 10 000 €, t. j. pri 
vzorke 100 obcí možná úspora 100 000 €,

2.  úspory pri platbe za elektrickú energiu 
a zemný plyn 30 – 40 %,

3.  materiálna a finančná podpora pri poduja-
tiach ZMO resp. členských obcí (Richtár-
sky ples atď.).

Poznámka: výška úspor závisí od veľkosti 
obce a výšky platieb za predmetné služby.

VI. Ciele PKF pri činnosti pre ZMO
1.  zabezpečenie verejného obstarávania 

podľa zákona,
2.  úspory finančných prostriedkov z rozpoč-

tov obcí,
3. kvalitný a profesionálny servis,
4. odborné poradenstvo,
5.  priateľské vzťahy založené na dôvere, 

podložené našou prácou.

VII. Team PKF (www.pkfsk.sk ) 
pre ZMO, región JE J. Bohunice
Ing. Juraj Michalík – regionálny zástupca 

PKF, a. s., 0903 982257, 037/7760605 juraj.
michalik@pkfsk.sk 

Ivan Bednárik – regionálny zástupca PKF, 
a. s., 0948 030081, 037/7769603, ivan.bedna-
rik@pkfsk.sk

Bc. Michal Hambálek – regionálny zástup-
ca PKF, a. s., 0910 842448, 037/7769609, mi-
chal.hambalek@pkfsk.sk 

Juraj Švarc – riaditeľ oddelenia likvidácie 
PKF, a. s., 0902 957002, 037/7769609, juraj.
svarc@pkfsk.sk 

Mgr. Andrea Briestenská, kancelária ZMO

Verím, že členovia združenia naše partner-
stvo oceňujú a naďalej budeme môcť svojou 
trochou prispievať k činnosti ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice. V tomto období prebieha 
vo vašom združení opätovné VO na výber do-
dávateľov energií.

S prianím príjemných dní a priateľským po-
zdravom JURAJ ŠVARC 
 a kolegovia z PKF – Juraj, Ivan a Michal

 Foto: archív PKF

Spoločné projekty ZMO a PKF

  Madunice 17.3.2015, XXV. snem ZMO a prezentácia Prvej komunálnej finančnej sta-
rostom a primátorom
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